
Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2024-10-02 kl. 08:30 1(69)

Ärenden

KSAU § 154/24 Planbesked för Ryd 15:91 ............................................................................4
KSAU § 155/24 Detaljplan för Västerhöjd skola, del av Pilfinken 1 m.fl, antagandebeslut ....8
KSAU § 156/24 Detaljplan för Skövde 5:198 m.fl. Hasslum, granskning 2 ..........................11
KSAU § 157/24 Ändring av detaljplan för Klasborgs Golfbana, VÅMB 30:195, antagandebeslut
.............................................................................................................................................14
KSAU § 158/24 Förvärv av industrienhet på Kaplansgatan, Mariesjö. Bromsaren 9...........16
KSAU § 159/24 Saneringskostnader berörande Runstenen 10...........................................18
KSAU § 160/24 Riktlinjer för Skövde stadsbyggnadspris.....................................................21
KSAU § 161/24 Svar på samråd Bostadsförsörjningsprogram Skara kommun 2025-2030.23
KSAU § 162/24 Svar på Tillväxtverkets utredningsförslag på riksintresseanspråk för industriell 
produktion avseende område med anläggningar för cementtillverkning i Skövde ...............25
KSAU § 163/24 Svar på remiss Anvisningar till avfallsföreskrifter .......................................27
KSAU § 164/24 Svar på remiss gällande SOU 2024:41 Styrkraft för lyckad integration......31
KSAU § 165/24 Kommunstyrelsens tertialrapport 2 (T2) 2024 ............................................34
KSAU § 166/24 Finansrapport T2, 2024 ..............................................................................36
KSAU § 167/24 Avtal om samverkan samt beslut om värdkommun för samarbete runt 
platåbergslandskapet och Platåbergens Unesco Globala Geopark.....................................37
KSAU § 168/24 Svar på motion om hållbar energiförsörjning till fjärrvärmenätet ................40
KSAU § 169/24 Svar på motion om Nej till uranbrytning i Skövde kommun ........................42
KSAU § 170/24 Svar på motion om att flytta förskolan Vargkulan i Varola..........................45
KSAU § 171/24 Svar på motion om att skapa fritidsgård för motorintresserade ungdomar.47
KSAU § 172/24 Svar på motion om långsiktig hållbar elproduktion .....................................49
KSAU § 173/24 Svar på motion om elsparkcyklar i Skövde kommun..................................51
KSAU § 174/24 Svar på motion om flytt av Skövde Turistcenter från Regionens Hus till Skövde 
kulturhus samt utökning av öppettider..................................................................................54
KSAU § 175/24 Beslut om Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun, att gälla 
från 2025-01-01....................................................................................................................57
KSAU § 176/24 Beslut om partistöd 2025............................................................................59
KSAU § 177/24 Upplåtelse av mark för beachvolleyplan. Ryd 15:51 ..................................61
KSAU § 178/24 Förlängning av markreservation för bostäder på Kvarntorpsvägen i Tidan. 
Närlunda 4:14, 4:79-4:82......................................................................................................62



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2024-10-02 kl. 08:30 2(69)

KSAU § 179/24 Inlämna förfrågan till Västtrafik om cykel ombord.......................................64
KSAU § 180/24 Remittering av motioner .............................................................................66
KSAU § 181/24 Skövde Energi AB – Utveckling och fördjupad samverkan kring elhandel och 
energitjänster genom aktieförvärv i Billinge Energi AB ........................................................67



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2024-10-02 kl. 08:30 3(69)

Plats och tid KS-salen, 2024-10-02 kl. 08:30 – 09:45

Ledamöter Beslutande Ersättare
Theres Sahlström (M)
Kayda Lazar (S)
Torbjörn Bergman (SP)
Maria Hjärtqvist (S)
Ulrica Johansson (C)

Övriga deltagande Lisa Ivarsson, sekreterare 
Johan Rahmberg, 
kommundirektör
Lena Friberg, stabschef KLS
Henrik Johansson, 
ekonomichef
Sofia Myhrman, HR-chef
Liselott Möll, stabscontroller
Ramona Nilsson, sektorschef 
SMS
Emma Friberg, controller SMS
Inger Carlsson, t.f. sektoschef 
SSB
Camilla Källerman, controller 
SSB
Jenny Sjöqvist, avdelningschef 
Skövde VA
Christina Landelius Törning, 
kundansvarig Skövde VA

Sekreterare Lisa Ivarsson Paragrafer §154/24-§181/24
Ordförande Theres Sahlström (M)
Justerande Torbjörn Bergman (SP)

Protokollet är digitalt justerat



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2024-10-02 kl. 08:30 4(69)

KSAU § 154/24
Planbesked för Ryd 15:91
KS2024.0535

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 154/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar om positivt planbesked angående upprättande av detaljplan för 
Ryd 15:91, Skövde stad, Skövde Kommun.

Sammanfattning
Sektor samhällsbyggnad har fått in en ansökan från Skanska om planbesked för fastigheten 
Ryd 15:91. Det huvudsakliga syftet är uppställning av ett asfaltsverk samt mottagning och
återvinning av returasfalt.

Sektor samhällsbyggnad ser positivt på ansökan om planbesked då förslaget går i linje med 
ÖP 2040 och Skövde kommuns övergripande mål att skapa tillväxt.

Detaljplanen beräknas kunna påbörjas första halvåret 2026 med ett antagande 2028.

Bakgrund
Sektor samhällsbyggnad har fått in en ansökan från Skanska om planbesked för fastigheten 
Ryd 15:91. Det huvudsakliga syftet är uppställning av ett asfaltsverk samt mottagning och 
återvinning av returasfalt, vilket Skanska även fått erforderliga tillstånd till. För att kunna 
bedriva verksamheten långsiktigt behöver fastigheten detaljplaneläggas för detta ändamål.

På fastigheten kommer ett asfaltverk att ställas upp, lagring och hantering kommer att ske av 
returasfalt samt en bullervall kommer, vid behov, att uppföras. Inom verksamhetsområdet 
kommer det även uppföras byggnader i form av personalutrymme, platskontor samt en 
tälthall för parkering av de fordon som används inom anläggningen.

Sökande fick 2020 tillfälligt bygglov (BLN § 145) för asfaltsverk på fastigheten. Bygglovet 
sträcker sig till 2030-11-30.
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Planeringsförutsättningar
Fastigheten Ryd 15:91 är lokaliserat i norra utkanten av Skövde tätort ca 100 m väster om 
väg 26 och ca 400 m nordöst om Skaraborgs sjukhus.

Fastigheten är idag oexploaterad men Skanska har genomfört markarbeten inför uppställning 
av asfaltsverket vilket bl.a. innefattat avverkning av träd och markutjämning.

Syftet med ansökan går i linje med ÖP 2040 där ytan för planområdet är utpekat som 
område för verksamhet vilket bl.a. innefattar tillverkning, lager och verkstäder. Förslagets 
syfte att uppföra ett asfaltsverk för asfaltsproduktion kan vidare bidra till att möjliggöra 
utbyggnaden av Skövde kommuns infrstruktur vilket i förlängningen bidrar till kommunens 
tillväxt. Detta går i linje med kommunens övergripande målområde Tillväxt och 
attraktionskraft som är en konkretisering av Vision Skövde 2040.

Området är inte detaljplanelagt. I samband med eventuell detaljplaneläggning kan det även 
bli aktuellt att innefatta omkringliggande markområden som är utpekade 
utvecklingsområden för verksamheter i ÖP 2040 och som i dagsläget inte är 
detaljplanelagda. Detta gäller främst området österut mellan aktuell fastighet och väg 26.

Fastigheten ligger mindre än 100 m från Skåningstorpskärrets naturområde, som är ett 
utpekat Natura 2000-område och således även ett riksintresse. Fastigheten angränsar även 
till Nordbillingens riksintresseområde för naturvård. I samband med detaljplaneläggning 
behöver föreslagen markanvändning och dess påverkan på Skåningstorpskärret och 
Nordbillingen studeras vidare för att säkerställa att markanvändningen inte inskränker på 
naturskyddet, t.ex. genom föroreningar i vatten och luft. Utöver påverkan på intilliggande 
naturskydd bör även verksamhetens potentiella inverkan på markmiljön studeras vidare.

Förslaget kommer medföra större hårdgjorda ytor. Hantering av dagvatten och behöver 
utredas vidare under detaljplanearbetet.

Parallellt med fastigheten rinner Vräkeforsbäcken som nedströms mynnar ut i recepienten 
Luttrans ytvattenförekomst. I samband med planläggning behöver markanvändningens 
inverkan på vattenförekomsten klargöras för att säkerställa att förekomstens vattenstatus inte 
påverkas negativt och överskrider rådande miljökvalitetsnormer.

Längs med fastigheten löper en slänt ner till Vräkeforsbäcken. En översiktlig geoteknisk 
undersökning behöver tas fram för att undersöka hur föreslagen markanvändning påverkar 
släntstabiliteten.
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Fastigheten ligger inom 150 m från väg 26 som är en utpekad led för farligt gods. I samband 
med detaljplaneläggning bör eventuell påverkan från farligt gods studeras närmre. 

I kommande arbete ska bland annat följande frågor utredas/studeras:
· Omgivningspåverkan
· Markmiljö
· Dagvatten
· Geoteknik
· Påverkan från farligt gods

Detaljplanen beräknas kunna påbörjas första halvåret 2026 med ett antagande 2028.

Motivering av beslut
Sektor samhällsbyggnad ser positivt på ansökan om planbesked då förslaget går i linje med 
ÖP 2040 och Skövde kommuns övergripande mål att skapa tillväxt.

Kostnad
I samband med begäran om planbesked tas en avgift ut (12 kap. 8§ PBL). Avgiften är 
baserad på de kostnader som är förenade med bedömningen och varierar utifrån 
planbeskedets  karaktär och omfattning. Skövde kommun tillämpar den av 
kommunfullmäktige beslutade plan- och bygglovstaxan. Ansökan bedöms vara av 
omfattningen mellanstor åtgärd med en angiven kostnad på 17 190 kr (enligt 2024 års 
indexuppräkning).

Information
Ett planbesked anger om kommunen avser att påbörja planläggning eller inte.

Om kommunen avser att inleda planläggning ska det av beslutet framgå när kommunen 
bedömer att detaljplanen kan antas.

Positivt planbesked är inte en garanti för att en detaljplan slutligen kan antas.
Synpunkter och information under samråd kan exempelvis innebära att ändring av inriktning 
och/eller omfattning behöver göras under detaljplanearbetet. Processen med att ta fram en 
detaljplan kan komma att medföra förändringar för projektet.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Planbesked för Ryd 15:91
Bilaga. Bilder i Tjänsteskrivelse Planbesked positivt
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Skickas till
Sektor samhällsbyggnad



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2024-10-02 kl. 08:30 8(69)

KSAU § 155/24
Detaljplan för Västerhöjd skola, del av Pilfinken 1 m.fl, 
antagandebeslut
KS2023.0369

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 155/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar Detaljplan för Västerhöjd skola, del av Pilfinken 1 m.fl.

Sammanfattning
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en utbyggnad av befintlig skola på Västerhöjd i 
centrala Skövde. Därtill möjliggörs en trafiksäkrare transport samt hantering av varor och 
avfall inom skolområdet. I planförslaget säkerställs utrymme för utevistelse samt cykel- och 
mopedparkering. De kulturhistoriska värdena beaktas samtidigt som tillbyggnader tillåts ha 
en egen karaktär. Den allmänna gångförbindelsen mellan Västermalm och centrum 
säkerställs. Vidare syftar detaljplanen till att säkerställa markanvändning för befintlig 
teknisk anläggning (transformatorstation) och markreservat för befintliga och nya 
markledningar.

Bakgrund
Västerhöjdsgymnasiet är i akut behov av ett större kök och restaurang. Köket, byggt 1996, är 
dimensionerat för ca 600 portioner men idag lagas mellan 1100 - 1500 portioner. Elevantalet 
har växt utan att köket har anpassats. Nuvarande köksplacering utgör ett 
trafiksäkerhetsproblem då varu- och avfallstransporter måste ske över skolgården. Det är 
brist på cykel- och mopedparkering inom skolfastigheten. Det har lett till ett parkeringshav 
av cyklar och mopeder på skolgården och minskad vistelseyta på skolgården. Nuvarande 
kök och matsal i södra delen av planområdet kan inte byggas ut av utrymmesskäl. Lämplig 
placering av nytt kök och matsal är i norra delen av planområdet. Topografin, 
trafiksäkerheten, påverkan på stadsbilden och befintliga skolbyggnader har påverkat 
planförslagets utformning.

Kommunstyrelsen beslutade 2023-10-30 (§161/23) om att ge sektor samhällsbyggnad 
uppdrag att upprätta Detaljplan för Västerhöjd skola, del av Pilfinken 1 m.fl. 
Kommunstyrelsen beslutade även att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra 
någon betydande miljöpåverkan varför något behov av strategisk miljöbedömning inte 
föreligger.
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Sektor service är sökande till detaljplanen.

Förslaget
I detaljplanen utökas byggrätten för befintlig skola på Västerhöjd. Det möjliggör att 
Västerhöjdsgymnasiet kan byggas ut och få ändamålsenliga lokaler och en trafiksäkrare in-
och utfart för varu- och avfallstransporter inom skolfastigheten. Vidare möjliggörs att 
elevantalet kan utökas från 1500 till 2000 om behovet skulle uppstå i framtiden. Planen 
säkerställer även att allt som är bebyggt idag blir planenligt. För att möjliggöra utbyggnaden 
av skolan och tillgodose cykel- och mopedparkeringsbehovet behöver en mindre del av 
allmän platsmark PARK tas i anspråk.

Vid planförslagets utformning har hänsyn tagits till rådande förhållanden på platsen, så som 
topografin, geoteknik, markföroreningar, kultur- och naturvärden och skyddsområdet för 
fornlämning, Nyströms kullar och stadsbilden.

Motivering av beslut
Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 24/1-14/2 
2024 har behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse.

Granskningen har ägt rum under tiden 27/3 till 17/4 2024. Totalt har 8 yttranden inkommit 
(yttrandet från Luftfartsverket medräknat) Av dessa är 7 utan erinran och 1 med erinran. 
Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat granskningsutlåtande. Yttranden 
från Luftfartsverket är alltid sekretess och redovisas inte i granskningsutlåtandet. Nedan 
redovisas en kort sammanfattning av de större synpunkter och/eller invändningar mot 
förslaget som inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till detaljplanen som föreslås.

Länsstyrelsen anser att planförslaget inte strider mot några prövningsgrunder. Kommunen 
har hanterat Länsstyrelsen tidigare synpunkter på planförslaget. Länsstyrelsen har i övrigt 
inga ytterligare synpunkter att tillföra.

Lantmäteriet (KLM) har ingen erinran på planförslaget. KLM har efter granskningen mätt in 
gränsrören för fastigheten Fjället 3. På plankartan har plangränsen mot fastigheten Fjället 3 
flyttats så den följer inmätt fastighetsgräns. Gränsen har enbart justerats några centimeter.

Sakägare till fastigheten Fjället 3 vill överklaga hela detaljplanen. Sakägarens synpunkter 
berör snöskottning och byggtrafik som inte regleras i en detaljplan. Vidare har sakägaren 
framfört att personen är emot att den allmänna gångkopplingen mellan Gymnasiegatan och 
Badhusgatan tas bort. Det kommer inte ske, tvärtom så blir den juridiskt säkerställd med en 
planbestämmelse (x1) på plankartan.
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Med anledning av under granskningen inkomna synpunkter, föreslås följande förändringar 
och tillägg göras i detaljplanen:
- Plangränsen mot fastigheten Fjället 3 justeras med några centimeter efter inmätning 
fastigheten Fjället 3 gränsrör mot skolan.
Andra större förändringar av detaljplaneförslaget som inte varit resultatet av yttranden under 
granskningen föreslås vara att:

 På plankartan (i stämpeln) har namnet på detaljplanen reviderats redaktionellt, från 
”Detaljplan Västerhöjd” till ”Detaljplan för Västerhöjd skola, del av Pilfinken 1 
m.fl.” som planen heter.

 -Plankartan kompletteras med en x1 bestämmelse inom egenskapsområdet n1, a1 i 
planområdets nordvästra del, i anslutning till Gymnasiegatan.

 Planbestämmelsen o1 som reglerar största takvinkel (5 grader) för huvudbyggnader 
har kompletterats med att den även gäller för tillbyggnader.

Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget behöver 
ställas ut för ny granskning.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Detaljplan för Västerhöjd skola, del av Pilfinken 1 m.fl, antagandebeslut
Plankarta Antagande 20240515
Samrådsredogörelse
Bild till tjänsteskrivelse för antagande
Granskningsutlåtande 20240515
Planbeskrivning Antagande 20240515 rev redaktionellt TB 20240916

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Anna Olsson (anna.s.olsson@skovde.se) 
Henrik Uhr (henrik.uhr@skovde.se)

mailto:anna.s.olsson@skovde.se
mailto:henrik.uhr@skovde.se
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KSAU § 156/24
Detaljplan för Skövde 5:198 m.fl. Hasslum, granskning 2
KS2021.0375

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 156/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra 
granskning gällande förslag till Detaljplan för Skövde 5:198 m.fl. (Hasslum).

Sammanfattning
Planens syfte är att möjliggöra för bostadsbebyggelse i form av radhus/parhus/kedjehus, 
LSS-boende samt ett småbostadshus inom befintligt bostadsområde i Hasslum längs 
Insatsvägen.

Detaljplanen möjliggör en fortsatt utveckling av bostadsområdet, naturområden samt gång- 
och cykelstråk inom området. Bortsett från den västra delen som är planlagt som natur är 
majoriteten av planområdet inte planlagt idag. Bevarandevärd natur i området i form av tall 
och lövträd är inmätta och ska till stora delar bevaras. Ett öppet dagvattendike kommer 
anordnas längs Insatsvägen samt mot bebyggelsen längs Törnetorpsvägen. Området i öster 
vid den befintliga dagvattendammen planläggs som natur.

Bakgrund
Berörda fastigheter är Skövde 5:198, 5:203 samt del av 5:178 (3), 5:404 och 5:177. På 
fastigheten Skövde 5:198 har det tidigare funnits ett bostadshus som nu rivits, och på 
Skövde 5:203 har Asplunds Bygg idag en verksamhet. I övrigt är området ej tidigare 
ianspråktaget.

Asplunds bygg i Mellansverige AB fick ett positivt planbesked 2021-12-13, KS § 189/21. 
Sektor samhällsbyggnad fick beslut om planuppdrag och behovsbedömning 2022-05-09, KS 
§ 68/22. Kommunstyrelsen beslutade 2022-08-22, KS § 148/22 om samråd, och samråd 
hölls 2022-08-29 till 2022-09-23. Kommunstyrelsen beslutade om granskning 2023-03-13 § 
40/23, och granskning hölls 2023-03-22 till 2023-04-13. Detaljplanen antogs i KS 2023-08-
28 § 128/23.
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Detaljplanen överklagades i september 2023. Mark- och miljödomstolen upphävde därefter 
kommunens beslut att anta detaljplanen, dels eftersom fel plankarta var publicerad på 
hemsidan under en period och dels eftersom kommunen inte har redovisat att detaljplanen 
avviker från översiktsplanen samt skälen till det. Ett omtag görs därför i 
detaljplaneprocessen från granskningsskedet och framåt.

Förslaget
Planområdet består av en yta på cirka 3,3 hektar och marknivåerna sluttar från sydväst mot 
nordost. Marken i västra delen av planområdet består av skogsmark med tallar, mittendelen 
av gles vegetation samt hårdgjorda ytor och östra delen består av en dagvattendamm. 
Planens syfte är att möjliggöra för bostadsbebyggelse i form av radhus/parhus/kedjehus, 
LSS-boende samt ett småbostadshus inom befintligt bostadsområde i Hasslum längs 
Insatsvägen. Marken inom detaljplanen regleras främst till Bostäder (B). En del av marken i 
öster vid dammen samt i mitten och i väster av området regleras till Natur (NATUR) till 
förmån för dagvattenhantering och naturvärden. En remsa mellan kvartersmarken (B) och 
naturmarken (NATUR) i öster planläggs för gång- och cykelväg (GC-väg). En liten del av 
området regleras till teknisk anläggning (E) till förmån för en befintlig pumpstation.

Fastigheten längst i väster, Skövde 5:177, och del av Skövde 5:198 är tänkt för LSS-boende, 
och del av fastigheten Skövde 5:203 (mot Törnetorpsvägen) regleras för fristående 
villabebyggelse. Övrig bostadsmark regleras för radhus/parhus/kedjehus. Högsta 
byggnadshöjd för alla bostäder är 8 meter.

Motivering till beslut
Detaljplanen föreslås ställas ut för ny granskning. Handlingarna har inför den nya 
granskningen förtydligats med att detaljplanen avviker från översiktsplanen, anledningen till 
detta, och på vilket sätt den avviker. Även tidplan och information om planprocessen har 
uppdaterats.

Inkomna synpunkter från tidigare samråd och granskning har behandlats och bemötts i 
samrådsredogörelse och granskningsutlåtande.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Detaljplan för Skövde 5:198 m.fl. Hasslum, granskning 2
Plankarta granskning 2
Samrådsredogörelse Hasslum
Granskningsutlåtande 2023-06-07
Planbeskrivning granskning 2 (2024-09-17)

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 157/24
Ändring av detaljplan för Klasborgs Golfbana, VÅMB 
30:195, antagandebeslut
KS2024.0072

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 157/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar Ändring av detaljplan för Klasborgs Golfbana.

Sammanfattning
Avsikten med planändringen är att tillskapa byggrätt för uppförande av maskinhall inom 
ramarna för Skövde Golfklubbs verksamhet.

Bakgrund
Skövde Golfklubb önskar utveckla del av fastigheten Våmb 30:195. Berört område ligger på 
Skövde Golfklubbs anläggning väster om Hentorp, intill Simsjövägen. Golfklubben önskar 
få byggrätt för bebyggelse av en ny maskinhall som även syftar till att innehålla ytor för 
inomhusträning. Förslaget ryms inom gällande detaljplans syfte och användning och 
genomförs därför som en ändring av detaljplan.

Kommunstyrelsen beslutade 2024-02-05 (§ 24/24) om att ge sektor samhällsbyggnad 
uppdrag att upprätta Ändring av detaljplan för Klasborgs golfbana. Kommunstyrelsen 
beslutade även att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon betydande 
miljöpåverkan varför något behov av strategisk miljöbedömning inte föreligger.

Förslaget
Avsikten med planändringen är att ta bort prickmark och skapa en byggrätt på del av 
fastighetenVåmb 30:195 för att möjliggöra en ny byggnad för golfändamål.

Inom planändringsområdet utgår prickmark (mark som inte får bebyggas) för att möjliggöra 
byggrätt. Inom planändringsområdet utgår även egenskapsbestämmelsen parkering.

En del av en egenskapsgräns upphävs också inom planområdet och ersätts med justerad 
egenskapsgräns. Den upphävda egenskapsgränsen markeras med röda kryss i plankartan.

Inom planändringsområdet tillkommer 8 egenskapsbestämmelser som syftar till att reglera 
byggnadsrättens omfattning och utformning:
h1 - Högsta nockhöjd på byggnadsverk är 10 meter.
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e1 - Största byggnadsarea är 900 m2.
f1 – Fasadmaterial i trä.
f2 – Takmaterial ska utgöras av lertegelpannor eller betongplattor i tegelröd kulör.
f3 – Takfoten ska utformas med sadeltak med liksidiga takfall.
o1 - Minsta takvinkel är 26 grader.
o2 - Största takvinkel är 34 grader.
Korsmark - Marken får endast förses med komplementbyggnad.

Motivering av beslut
Granskningen har ägt rum under tiden 14 juni till 5 juli 2024. Totalt har 7 skrivelser 
inkommit, Varav 4 utan erinran. Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat 
granskningsutlåtande. Med anledning av under granskningen inkomna synpunkter, föreslås 
följande förändringar och tillägg göras i detaljplanen:
Plankarta
Utklippet med digital tolkning av plankartan har kompletterats med servitut och 
gemensamhetsanläggningar i grundkartan.
Planbeskrivning
Avsnitt om fastighetsrättsliga frågor har kompletterats och förtydligats.
Därutöver har förtydliganden och redaktionella justeringar som uppdagats under 
granskningstiden inarbetats i detaljplanen.

Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget behöver 
ställas ut för ny granskning.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Ändring av detaljplan för Klasborgs Golfbana, VÅMB 30:195, 
antagandebeslut
Planbeskrivning antagande
Plankarta antagande
Samrådsredogörelse
Bilaga. Bilder i Tjänsteskrivelse antagande
Granskningsutlåtande 2024-09-25

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Henrik Uhr (henrik.uhr@skovde.se)
Joakim Andén (joakim.anden@skovde.se)

mailto:henrik.uhr@skovde.se
mailto:joakim.anden@skovde.se
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KSAU § 158/24
Förvärv av industrienhet på Kaplansgatan, Mariesjö. 
Bromsaren 9
KS2024.0531

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 158/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att:

 uppdra till det i kommunkoncernen helägda bolaget Skövde Exploatering Bromsaren 
2 AB, förvärva fastigheten Bromsaren 9 från Celander Skaraborg Fastighets AB, till 
en köpeskilling om 8 750 000 kronor.

 finansiering av förvärvet sker genom lån från koncernbanken till Skövde 
Exploatering Bromsaren 2 AB.

Sammanfattning
Det i kommunkoncernen helägda bolaget Skövde Exploatering Bromsaren 2 AB uppdras att 
verkställa förvärvet av Skövde Bromsaren 9 från Celander Skaraborg Fastighets AB.

Fastigheten ingår i stadsutvecklingsprojektet Mariesjö - Skövde Science City. Genom detta 
förvärv tas ytterligare ett steg i att skapa förutsättningar för kommunen att få rådighet över 
viktiga fastigheter och på så sätt kunna skapa förutsättningar för genomförandet av 
stadsutvecklingsprojektet Mariesjö - Skövde Science City.

Bakgrund
Fastigheten Bromsaren 9 ligger inom området för stadsutvecklingsprojektet Mariesjö – 
Skövde Science City. Området kommer att få en nyckelroll när det gäller att förstärka 
centrum öster om järnvägen och bättre länka samman Skövdes stadsdelar. Skövde kommun 
har genom Planprogram för Mariesjö (Dnr PLAN.2016.6, godkänt av kommunfullmäktige 
2020-09-28 § 91/20), tagit ett samlat grepp över den pågående omvandlingen, med målet att 
skapa en levande och tät stadsmiljö med egen identitet, nya mötesplatser, friare arkitektur 
och högre hus.

Bromsaren 9 ligger på Kaplansgatan 28 och är 2 405 kvadratmeter. På fastigheten finns ett 
måleri och en förening. Marken utgörs av kvartersmark med ändamål verksamheter.
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Köpeskillingen om 8 750 000 kronor för Bromsaren 9 baseras på fastighetens 
marknadsvärde 7 000 000 kronor genom värdeutlåtande av auktoriserad värderare, 
värdetidpunkt 2023-11-17 och efter förhandling av parterna har expropriationspåslag om 1 
750 000 kronor (25 %) lagts på köpeskillingen.

Förvärvet kan finansieras genom lån, som Skövde Exploatering Bromsaren 2 AB kan uppta 
från kommunens koncernbank. Lånet ryms inom av kommunfullmäktige beslutad låneram 
till Skövde Mark Exploatering och Utveckling AB's koncern, vilket bolaget Skövde 
Exploatering Bromsaren 2 AB är del av.

Celander och föreningen kommer efter Skövde Exploatering Bromsaren 2 AB's förvärv av 
Bromsaren 9, fortsatt bedriva sin verksamhet på Bromsaren 9. Hyresavtal ska tecknas 
mellan Skövde Exploatering Bromsaren 2 AB och Celander, samt tar Skövde Exploatering 
Bromsaren 2 AB över befintligt hyresavtal med Maker Space.

Motivering till beslut
Genom förvärv av Bromsaren 2 tas ytterligare steg mot att möjliggöra genomförandet av 
stadsutvecklingsprojektet Mariesjö - Skövde Science City.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Förvärv av industrienhet på Kaplansgatan, Mariesjö. Bromsaren 9
Översiktskarta Bromsaren 9

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 159/24
Saneringskostnader berörande Runstenen 10
KS2024.0532

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 159/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att inte bekosta sanering av mark eller rivning av byggnader på 
fastigheten Runstenen 10.

Sammanfattning
En ny detaljplan för Haganders väg är under antagande. Vid framtagande av detaljplanen har 
utredningar utförts bland annat markmiljöundersökningar. Vid markmiljöundersökningarna 
har föroreningarna i proverna överstigit riktvärdena för mindre känslig markanvändning och 
farligt avfall. Föroreningarna kan ha orsakats av den industriverksamhet som pågått och 
alltjämt pågår i området och/eller av en tidigare kommunal deponiverksamhet som upphörde 
på 1930-talet.

Ägaren till fastigheten Runstenen 10 har gjort gällande att kommunen bär ansvaret för 
föroreningarna och således är skyldig att bekosta sanering av fastigheten och bekosta 
eventuell rivning av byggnad för att nå eventuellt förorenad mark därunder. Kommunen har 
inte erhållit något föreläggande från tillsynsmyndighet.

Kommunens bedömning är att det varken föreligger en lagstadgad skyldighet eller en 
avtalsrättslig grund för kommunen att stå för sanering eller rivning.

Bakgrund
En ny detaljplan för Haganders väg är under framtagande (under antagande), efter ansökan 
av fastighetsägare i området. Förslaget innebär större byggrätter genom ökad 
utnyttjandegrad och byggnadshöjd i syfte att utveckla industri- och verksamhetsområdet. 
Berörda fastigheter är Runstaven 2, 3, Runstenen 4, 10, 11 och Skövde 5:250.

Vid framtagande av detaljplan finns det krav på utredningar och undersökningar ska utföras. 
I denna detaljplan har först en mer översiktlig markmiljöundersökning utförts där det kan 
finnas föroreningar, utifrån tidigare och nuvarande markanvändning.
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I den översiktliga markmiljöundersökningen har några av provtagningspunkterna på 
Runstenen 10 innehållit föroreningar som överstigit gränsvärdena för mindre känslig 
markanvändning och farligt avfall. Skövde kommun hade även planer på att bygga en 
busshållplats vid Segertorpsvägen, vid Furhoffs fastighet Runstaven 2, vilken också krävde 
markmiljöundersökning, vid denna markmiljöundersökning påträffades också föroreningar 
överstigande mindre känslig markanvändning och farligt avfall. Efter samråd med 
Miljösamverkan Östra Skaraborg, har Miljösamverkan Östra Skaraborg yttrat sig: "För att 
kunna bedöma lämplig markanvändning behöver föroreningssituationen utredas ytterligare i 
planområdets västra del."

De markundersökningar som gjorts talar för att föroreningarna är belägna på flera fastigheter 
som är aktuella för ny detaljplan. Flertalet samråd, efter markmiljöundersökningarna, har 
mellan kommunen, miljökonsulten och MÖS förts för att hitta en lämplig väg framåt och 
vilka begränsningar som ska gälla i detaljplanen för att den ska kunna antas. Föroreningarna 
som påträffats är med sannolikhet orsakad av en äldre deponi som varit aktiv fram till 1930-
talet, kallad Dunkehallsdeponi, men föroreningarna kan även orsakats av den 
industriverksamhet som pågått eller alltjämt pågår i området.

Runstenen 10 såldes under 60-talet från kommunens ägo och har sedan dess haft flertalet 
olika verksamhetsutövare innan Furhoffs via sitt bolag BOJF Fastighets AB förvärvade 
Runstenen 10 i november 2020. Nuvarande ägare har gjort gällande att kommunen bär 
saneringsansvaret för aktuell förorening på fastigheten och att kommunen är skyldig att 
bekosta sanering samt eventuell rivning av byggnad för att nå eventuellt förorenad mark 
därunder. Kommunen har inte erhållit något föreläggande om sanering från 
tillsynsmyndighet.

Under ärendets gång har frågan kring vem som är ansvarig för föroreningarna uppkommit 
flera gånger. Enligt lagstiftningen är huvudregeln att verksamhetsutövaren ansvarar för 
föroreningsskador och i andra hand fastighetsägaren enligt de regler om avhjälpande som 
framgår av 10 kap. Miljöbalken. Bestämmelserna om verksamhetsutövarens ansvar för 
avhjälpande ska tillämpas i fråga om miljöfarlig verksamhet vars faktiska drift har pågått 
efter den 30 juni 1969, om verkningar av verksamheten alltjämt pågår vid tiden för 
Miljöbalkens ikraftträdande och det föreligger ett behov av att avhjälpa skador eller 
olägenheter som har orsakats av verksamheten. Den deponiverksamhet som bedrivits på 
aktuell fastighet upphörde på 1930-talet.

En extern jurist anlitad av Skövde kommun har utrett ärendet och formulerat ett PM, vilken 
pekar på att kommunen inte har ett ansvar för saneringsåtgärder på Runstenen 10. Nu senast 
har kommunjurist belyst frågan och kommunens bedömning är att det varken föreligger en 
lagstadgad skyldighet eller en avtalsrättslig grund för kommunen att stå för sanering eller 
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rivning av byggnader på denna fastighet. För det fall kommunen på frivillig väg bekostar 
sanering och rivning av byggnader på en enskild näringsidkares fastighet skulle det 
sannolikt stå i strid med 2 kap. 8 § andra stycken kommunallagen, den kommunalrättsliga 
principen om förbud mot att ge individuellt inriktat stöd till enskilda näringsidkare. 
Kommunen saknar således rättsligt utrymme att ta på sig de skyldigheter och kostnader som 
begärts.

Enligt lagstiftningen är huvudregeln att verksamhetsutövaren ansvarar för föroreningsskador 
och i andra hand fastighetsägaren enligt de regler som framgår av 10 kap. Miljöbalken. 
Övergångsbestämmelser ger det primära ansvaret till den som haft verksamheten i drift efter 
den 30 juli 1969 för att vara ansvarig. Det sekundära ansvaret är på den som förvärvat 
fastighet efter den 1 januari 1999 och gäller enbart om fastighetsägaren kände till eller borde 
ha känt till föroreningen vid förvärvet. Enligt lagkommentar till 10 kap 2 § MB, exploaterar 
man skadat område anses man också vara verksamhetsutövare.

Motivering till beslut
Bedömningen är att det varken föreligger en lagstadgad skyldighet eller en avtalsrättslig 
grund för kommunen att stå för saneringen eller rivning av byggnader på Runstenen 10. 
Kommunen är därtill förhindrad att ge individuellt riktat stöd till enskild näringsidkare enligt 
kommunallagen. Ett förfarande, där kommunen på frivillig väg skulle bekosta sanering och 
rivning av byggnader på enskild näringsidkares fastighet, skulle sannolikt stå i strid med 
principen om förbud att ge individuellt riktat stöd till enskild näringsidkare. Kommunen 
saknar således rättsligt utrymme att ta på sig de skyldigheter och kostnader bolaget begär.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Saneringskostnader berörande Runstenen 10
Översiktskarta Runstenen 10
Frågeställning av saneringskostnader

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 160/24
Riktlinjer för Skövde stadsbyggnadspris
KS2024.0536

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 160/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta Riktlinjer för Stadsbyggnadspris.

Sammanfattning
Beslutsunderlaget för stadsbyggnadspriset i kommunstyrelsen behöver uppdateras för att 
kunna hantera framtida prisutdelningar på ett enklare och smidigare sätt.
Detta nya förslag tydliggör juryns ramar och vilka som ska ingå i juryn och prisets kriterier.

Bakgrund
Stadsbyggnadspriset i Skövde kommun instiftades 2017 och har sedan delats ut årligen. 
Beslutet om att instifta ett pris och riktlinjerna för urvalsprocessen fattades av 
kommunstyrelsen.

Motivet till att stadsbyggnadspriset var att uppmärksamma värdefulla förbättringar av 
Skövdes stads- och livsmiljö samt belöna fastighetsägare och arkitekter.

Priset finansieras inom sektor samhällsbyggnads budget.

Motivering till beslut
Införandet av riktlinjen kommer underlätta juryns arbete samt tydliggöra kriterierna för 
nominering från allmänheten.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Riktlinje för Skövde stadsbyggnadspris
Riktlinjer Skövde stadsbyggnadspris
Beslut Skövdes stadsbyggnadspris, KS § 16217

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 161/24
Svar på samråd Bostadsförsörjningsprogram Skara 
kommun 2025-2030
KS2024.0537

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 161/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att lämna yttrande enligt nedan som svar på remiss till Skara 
kommun.

Sammanfattning
Skara kommun har tagit fram Riktlinjer för bostadsförsörjningen. Dessa riktlinjer ska 
skickat till berörda grannkommuner som remiss.

Skövde kommuns yttrande
Skövde kommun ställer sig bakom Skara kommuns förslag till Riktlinjer för 
bostadsförsörjningen.

Bakgrund
Varje kommun ska ha en aktuell bild över bostadsförsörjningen i kommunen. Lagen om 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar anger att kommunerna ska ta fram riktlinjer för 
bostadsförsörjningen och att dessa ska samrådas med länsstyrelsen och en samordning ska 
ske mellan berörda kommuner.

Skövde kommun anser att Riktlinjerna till bostadsförsörjningen för Skara kommun på ett 
tydligt sätt förklarar hur man ska hantera de utmaningar som finns för bostadsförsörjning i 
Skara och regionen.

I Skara kommun så bor 62 % av invånarna i tätorten och 24 % på landsbygden. Skara har 
fyra mindre tätorter med lite olika karaktär. Medelåldern är något över rikets och man har ett 
svagt underskott i födelsenettot. Hälften av bostäderna i Skara kommun är småhus och av 
flerbostadshusen så är en stor andel hyreslägenheter. Snittpriset för en villa år 2022 var 
2 230 000kr.
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Skara ser sin position som en naturlig del av en större arbetsmarknad och har som mål att 
växa och har ett effektmål om 24 000 invånare år 2040, (befolkningen är 18 654 år 2023). 
Man har redovisat några alternativ för befolkningstillväxten och anser att man har en 
beredskap för att möta behovet av bostäder för alla tre alternativen. Skara har en stark 
arbetsmarknad med låg arbetslöshet och bedömer sig vara en attraktiv bostadsort även i den 
framtida större arbetsmarknadsregionen.

Enligt riktlinjerna så kommer det att krävas 2 500 nya bostäder för att nå 24 000 år 2040.
Man konstaterar vidare att Skara inte har någon bostadsbrist och man har visat att det finns 
både kapacitet och kunnande för att leverera bostäder till bostadsmarknaden, bland annat 
med att bygga bostäder till äldre genom projekt som Stinsen, Teglagården mm.

Dokumentet redovisar omfattningen av lagstiftning som är relevant att ta hänsyn till i 
planeringen av bostäder och i strategier för särskilt utsatta grupper. Det finns även en utblick 
över de dokument från som påverkar befolkningsutveckling och bostadsbyggande på en 
regional nivå och de dokument som finns inom Skara kommun, så som Översiktsplanen, 
Tillväxt- och utvecklingsstrategin, mfl.

En av utmaningarna för Skara är att möta gruppen hushåll med ansträngd ekonomisk 
situation och den ökande andelen äldre.

Motivering till beslut
Skövde kommun anser att Skara kommuns Bostadsförsörjningsprogram 2025 - 2030 visar 
på en medvetenhet om nuvarande och framtida utmaningar samt visar att man är beredd att 
anta dessa.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Samråd Bostadsförsörjningsprogram Skara kommun 2025-2030
Bostadsförsörjningsprogram 2025–2030
Samråd Bostadsförsörjningsprogram Skara kommun

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Skara kommun, plan@skara.se 

mailto:plan@skara.se
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KSAU § 162/24
Svar på Tillväxtverkets utredningsförslag på 
riksintresseanspråk för industriell produktion avseende 
område med anläggningar för cementtillverkning i Skövde
KS2024.0427

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 162/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande enligt nedan som 
svar på remiss till Länsstyrelsen i Västra Götaland.

Skövde kommuns yttrande
Skövde kommun har ingen ytterligare information att tillföra i ärendet och har i övrigt inga 
synpunkter på förslaget.

Bakgrund
Tillväxtverket utreder om område för anläggningar för framställan av cement i Skövde bör 
pekas ut som ett riksintresseanspråk för industriell produktion. Tillväxtverket har skickat 
förslaget på remiss till Länsstyrelsen. Länsstyrelsen önskar i sin tur kommunens synpunkter 
på Tillväxtverkets förslag och har skickat en remiss med förfrågan till kommunen.

Tillväxtverket välkomnar synpunkter på utbredning, tydlighet, konkurrerande intressen och 
väsentlig information med betydelse vid tillämpning av 3 kap miljöbalken och plan- och 
bygglagen i första hand.

Möjligt riksintresseanspråk inom utredningens föreslagna område avser befintliga och 
planerade anläggningar för produktion och framställande av cement. Möjligt anspråk 
omfattar även tillgången till järnvägsspår samt möjligheten för transportörer till och från det 
statliga vägnätet.

Som motiv för utpekande av aktuellt område för framställan av cement i Skövde nämns 
bland annat att området har betydelse för samhällsbyggandet och hyser värden av stor 
nationell vikt som behövs för att upprätthålla viktiga strukturer. Platsen är särskilt lämplig 
utifrån sin beskaffenhet och geografiska läge genom direkt anslutning till större fyndighet av 
kalk. Tillväxtverket anger även att det finns behov av underlag för möjlighet till avvägning 
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mellan konkurrerande intresseanspråk. En beskrivning av riksintresseanspråket har tagits 
fram av Tillväxtverket.
Föreslaget område ingår i idag i det område som sedan tidigare är utpekat som 
riksintresseanspråk för ämnen och mineral enligt 3 kap 8 § miljöbalken av Sveriges 
Geologiska Undersökning (SGU).

Det är därmed inget nytt område för riksintresse som tillkommer. Av avgränsningsbeslutet 
till befintligt riktintresse för ämnen och mineral framgår att Cementas fabriksområde som 
ligger inom utbruten del av kalkstensfyndigheten utgör nödvändig del för riksintressets 
tillgodogörande ingår därmed i riksintresseområdet.

Endast en marginell utökning av gränsen för industriproduktion har gjorts i sydväst. Ytan 
ingår i befintlig verksamhet och följer fastighetens gräns.

Ärendet har beretts i samråd med kommunens miljöstrateg.

Motivering till beslut
Sektor samhällsbyggnad bedömer att det inte blir några egentliga förändringar i området 
jämfört med dagens förutsättningar. Med föreslaget riksintresseområde för 
industriproduktion finns förutsättningar för en större tydlighet med syfte och 
värdebeskrivning för fabriksområdet.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Tillväxtverkets utredningsförslag på riksintresseanspråk för 
industriell produktion avseende område med anläggningar för cementtillverkning i Skövde
Utredning 09 Område för cement Skövde 202405
Följebrev LST dnr 23796-2024

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Länsstyrelsen i Västra Götalands län vastragotaland@lansstyrelsen.se 

mailto:vastragotaland@lansstyrelsen.se
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KSAU § 163/24
Svar på remiss Anvisningar till avfallsföreskrifter
KS2024.0429

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 163/24

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att återremittera ärendet till sektor 
samhällsbyggnad för fortsatt beredning samt inhämtande av yttrande från servicenämnden.

Yrkande
Maria Hjärtqvist (S) yrkar på att ärendet återremitteras till sektor samhällsbyggnad för 
fortsatt beredning samt inhämtande av yttrande från servicenämnden.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut om återremiss och finner att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att återremittera ärendet.

Skövde kommuns yttrande
Dokumentet är för närvarande inte helt tydligt och innehåller komplexa begrepp och en del 
otydliga formuleringar. Det finns potential att skriva om anvisningarna så att de blir lättare 
att förstå.

Det finns ett stort intresse från kommunala och privata aktörer i Skövde kommun att 
förbättra avfallshanteringen för att främja en cirkulär ekonomi och miljömässig hållbarhet. 
Dokumentet kan ge en övergripande bild av hur avfallssortering och insamling ska ske i 
olika miljöer och hur detta påverkar samhällsplanering.

För att förbättra arbetet framöver rekommenderas följande:
1. Förbättrad struktur och tydlighet:

o Klargör dokumentets syfte och använd tydligt språk.
o Inkludera en ordlista och begreppsförklaringar.
o Separera information om sortering från system och rutiner.

2. Rådgivning och utbildning:
o Regelbunden utbildning och information till fastighetsägare och 
verksamheter.
o Utveckla användarvänliga verktyg och erbjuda personlig rådgivning.

3. Kommunikation med hushåll:
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o Tillhandahåll informationsmaterial och implementera motivationskampanjer.
4. Integration i nybyggnadsprojekt:

o Specificera hur avfallshantering ska beaktas under alla faser av byggprojekt.
o Säkerställ lämplig infrastruktur för avfallshantering i planeringsstadiet.

5. Samverkan och uppföljning:
o Förtydliga behovet av samordning mellan avfallsförbund och 
samhällsbyggnadsförvaltningar.
o Implementera strukturer för återkoppling och uppföljning.

6. Språklig anpassning och grafiska hjälpmedel:
o Använd ett enkelt och tydligt språk samt grafiska hjälpmedel för att förklara 
avfallsflöden och processer.

7. Övrigt:
• Under stycke 1.4 beskrivs att restavfallet kan bedömas vara felsorterat även om 

viktprocenten klaras. Det känns rättsosäkert för hushåll som har godkänd 
varmkompost eller bokashi.

• I stycke 1.5 pratar man om avfallsbehållare och avfallsinnehavare och det är fel 
ordval när det handlar om återvinning.

• Under stycke 1.6 skriver man att invasiva arter ska vara inplastade vid inlämning och 
att personal ska kontaktas. Det kommer att bli ogörligt på sikt då det är stora volymer 
invasiva arter som kommer att behöva behandlas framöver. Här krävs tydlig 
information från AÅS.

• I stycke 1.7 pratar man om impregnerat virke menar man då kemiskt eller miljömärkt 
träimpregnerat? Förtydliga.

• I stycke 3.7.4 Vid uppställningsplatsen ska vara en fri höjd om minst 10 meter. Det 
är ett orimligt högt ställda krav.

• Kommunen önskar att AÅS ska möjliggöra hämtning av trädgårdsavfall för att 
minska olagliga tippar på kommunal och privat mark och som har stor negativ 
påverkan på miljön. Gör det lätt för privatpersoner att bli av med sitt trädgårdsavfall 
via AÅS.

• Under Kapitel 3 framgår de regler som gäller för vändzoner etc. Vid remisser till 
A&ÅS både vid bygglov- och planfrågor skickas dessa med vändande post. Sektor 
samhällsbyggnad skulle önska att A&ÅS engagerade sig i och bevakade dessa frågor 
i tidiga skeden för att tillföra sin expertis.

• I kapitel 3 skulle det även vara önskvärt att avstånd till kärl övrig tid (ej 
tömningsdagen) ska följa regelverket i BBR. Dessa gäller flerbostadshus.

• Stycke 3.3.2 kan kompletteras med att murar eller plank runt kärlhage kan kräva 
bygglov och att man därför bör kontakta kommunens bygglovsenhet.

• 3.4 bör kompletteras med att även gällande detaljplaner ska följas. Det kommer inte 
alltid att gå att lösa men det är viktigt att det framgår att detta är ett regelverk att 
beakta.



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2024-10-02 kl. 08:30 29(69)

• I stycke 3.7.1 saknas punkt om att Fastighetsägaren ansvarar för eventuella bygglov 
även för helt eller delvis nedgrävda kärl.

• Kärlen ska plockas in så fort de är tömda till den egna fastigheten. Kärlen får inte 
placeras så att de utgör hinder eller framkallar fara för gående eller cyklister. På 
sidan 12 står att den fria höjden ska vara minst 5, 5 meter. Den fria höjden normalt är 
4,5 meter.

Slutligen bör avfallsföreskrifterna och dessa anvisningar kopplas till relevanta lagar och 
regler, såsom PBL, PBF och BBR, för att säkerställa att alla överlappande krav uppfylls på 
ett användarvänligt och samhällsnyttigt sätt.

Bakgrund
Avfallsförbundet återvinning Skaraborg har skickat ut förslag till nya anvisningar till 
avfallsföreskrifter för att få Skövde kommun och de övriga medlemskommunernas 
synpunkter på det framlagda förslaget.

AÅS skriver att anvisningarna syftar till att dels underlätta för sortering, dels att insamlingen 
ska kunna ske på ett säkert sätt. I Avfall Sveriges handbok finns övergripande information 
om ansvarsfördelning samt riskmoment för arbetsmiljöfrågor.

Sektor samhällsbyggnad uppfattar att anvisningar till avfallsföreskrifter är att ge tydliga och 
detaljerade riktlinjer för hur avfall ska hanteras, sorteras och behandlas på ett korrekt och 
effektivt sätt. Dessa anvisningar kan vara utformade för att säkerställa att avfallshanteringen 
följer gällande lagstiftning och regler, främjar miljömässig hållbarhet och bidrar till en 
cirkulär ekonomi.

Exempel:
• Följa lagstiftning och regler: Säkerställa att avfallshanteringen överensstämmer 

med nationella och lokala lagar, inklusive miljöskydds- och hälsoregler.
• Förbättra miljöskydd: Minimera negativ påverkan på miljön genom korrekt 

sortering, återvinning och avfallshantering. Detta inkluderar att minska 
avfallsmängder, förhindra föroreningar och främja återvinning och 
återanvändning.

• Effektiv resurshantering: Bidra till en cirkulär ekonomi genom att effektivt 
återvinna och återanvända avfall som resurser, vilket reducerar behovet av nya 
råvaror och minskar avfallsmängder.

• Hälsoskydd och säkerhet: Skydda allmänheten och arbetstagare från potentiella 
hälsorisker som kan uppkomma vid felaktig hantering av avfall, inklusive farliga 
material och kemikalier.
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• Klarhet och enhetlighet: Ge tydliga och enhetliga riktlinjer för både 
allmänheten och företag, vilket underlättar korrekt avfallshantering och sortering 
och minskar förvirring.

• Främja ansvarstagande: Definiera ansvarsområden för olika aktörer, såsom 
fastighetsägare, företag och hushåll, och säkerställa att alla parter vet vad som 
förväntas av dem.

• Utbildning och rådgivning: Stödja utbildning och rådgivning genom att ge 
tydliga riktlinjer och exempel på bästa praxis för avfallshantering.

• Förbättra samhällsplanering: Integrera avfallshantering i samhällsplaneringen 
och byggprojekt för att säkerställa att avfallshantering är en del av den 
övergripande stads- och byggplaneringen.

Skövde kommuns yttrande är en sammanställning av synpunkter från sektor 
samhällsbyggnads tjänstepersoner som bygglovsingenjör, planingenjör, gatuingenjör, 
miljöstrateg, stadsträdgårdsmästare och stadsarkitekt.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Remiss Anvisningar till avfallsföreskrifter
Följebrev Remiss Vill ni tycka till om vårt regelverk för sophämtning
Anvisningar till avfallsföreskrifter

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Avfall & Återvinning Skaraborg, info@avfallskaraborg.se 

mailto:info@avfallskaraborg.se
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KSAU § 164/24
Svar på remiss gällande SOU 2024:41 Styrkraft för lyckad 
integration
KS2024.0450

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 164/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen godkänner nedanstående yttrande gällande Styrkraft för lyckad 
integration (SOU 2024:41) som Skövde kommuns remissyttrande till 
Arbetsmarknadsdepartementet.

Bakgrund
Skövde kommun har erbjudits möjligheten att svara på remiss från 
Arbetsmarknadsdepartementet gällande Slutbetänkandet Styrkraft för lyckad integration 
(SOU 2024:41). Ärendet har varit på remiss hos socialnämnden som inkommit med sitt 
yttrande och föreslagit kommunstyrelsen att anta det som till eget yttrande till 
departementet.

I slutbetänkandet Styrkraft för lyckad integration (SOU 2024:41) analyseras och lämnas 
förslag på hur integrationspolitikens mål ska få större genomslag i den offentliga 
verksamheten. Förslag ges om en styrmodell och resultatindikatorer som kan användas för 
att följa upp om politiska mål uppfylls gällande integration. Utredningen har också i uppdrag 
att utreda hur regelverket för ersättningarna till nyanlända som deltar i 
etableringsprogrammet bör förändras samt om ersättningarna innehåller tillräckligt starka 
incitament för den nyanlände att arbeta eller utöka sin arbetstid.

Socialnämndens yttrande (2024-09-05 § 54/24) 
Utredningens förslag och bedömningar för en strategisk och sammanhållen styrning av
integrationspolitiken
Utrikes födda kvinnor och män ska ha samma rättigheter, skyldigheter och möjligheter som 
övriga befolkningen att leva ett fritt, värdigt och självständigt liv. Det förutsätter att den som 
långvarigt befinner sig i Sverige tar ansvar för att bli en del av det svenska samhället och att 
samhället ger möjligheter att fullt ut delta och bidra i arbets- och samhällslivet. 
Måluppfyllelsen föreslås delas i fem delmål med olika myndigheters sektorsansvar. Delmål 
och sektorsansvar ekonomisk integration- Arbetsförmedlingen, språklig integration- Statens 
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skolverk, utbildning och kvalificering- Statens skolverk, demokratisk integration- 
Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor samt social integration-
Socialstyrelsen. Arbetsförmedlingen föreslås inrätta ett rådgivande organ med tillhörande 
kanslifunktion, Nationella integrationsrådet. Rådet ska göra sektorsövergripande 
uppföljningar och bedömningar av integrationen, politikens resultat samt främja samverkan 
och kunskapsutbyte mellan myndigheter, regioner, kommuner, organisationer, näringsliv, 
forskare samt andra relevanta aktörer. Statistiska centralbyrån bör ges uppdrag att utveckla 
indikatorer för årlig uppföljning av de fem delmålen.

Socialnämnden i Skövde kommun ställer sig positiv till förslaget.

Utredningens förslag om ersättningar som ger jämställda och ökade drivkrafter att arbeta 
Utredningen bedömer att ersättningarna till deltagare i etableringsprogrammet behöver 
utformas så att de minskar beroendet av ekonomiskt bistånd och ger den enskilde tydliga 
incitament att vara aktiv. För att uppnå detta föreslår utredningen att etableringsersättningen 
och etableringstillägget indexeras så att ersättningarna följer utvecklingen av 
konsumentprisindex (KPI). Dvs ersättningen baseras på belopp per dag som motsvarar en 
viss procent av prisbasbeloppet för att följa pris- och kostnadsutvecklingen i samhället. 
Förslaget kan resultera i att deltagare i etableringsprogrammet inte regelmässigt kommer att 
ha behov av ekonomiskt bistånd samt att kostnaderna inte övervältras på kommunerna.
Utredningen har även fått i uppdrag att, oavsett resultatet av analyserna, lämna förslag på 
hur etableringstillägget och bostadsersättningen kan avskaffas (dir. 2023:101). Utredningens 
analys visar att ett avskaffande skulle medföra negativa konsekvenser för såväl den enskilde 
som för samhället. Ett avskaffande skulle innebära ökat långvarigt bidragsberoende för 
nyanlända. Ett avskaffande skulle också medföra negativa konsekvenser för barnfamiljer då 
familjens ekonomi riskerar att försämras ytterligare. Försämrade ekonomiska möjligheter 
innebär även en risk för ökade skillnader mellan inrikes och utrikes födda såvitt gäller 
ekonomisk utsatthet och barnfattigdom.

Det nuvarande regelverket innebär att den som deltar i etableringsprogrammet inte kan ha en 
sidoinkomst från arbete för samma dag som han eller hon får etableringsersättning. Det 
lönar sig därmed inte för en deltagare i etableringsprogrammet att vara aktiv. Utredningen 
föreslår därför att förvärvsarbete vid sidan av deltagande i etableringsprogrammet inte ska 
påverka etableringsersättningen.

Socialnämnden i Skövde kommun ställer sig positiv till förslagen i utredningen och vill 
särskilt betona vikten av att följa utredningens förslag att inte avskaffa etableringstillägget.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på remiss gällande SOU 2024:41 Styrkraft för lyckad integration
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SOU 2024_41_PDF-A_webb
SON § 54/24 Remissyttrande Styrkraft för lyckad integration SOU 2024:41

Skickas till
Arbetsmarknadsdepartementet a.remissvar@regeringskansliet.se samt kopia till
a.iu@regeringskansliet.se (Dnr A2024/00878)
Socialnämnden

mailto:a.remissvar@regeringskansliet.se
mailto:a.iu@regeringskansliet.se
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KSAU § 165/24
Kommunstyrelsens tertialrapport 2 (T2) 2024
KS2024.0495

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 165/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna upprättad tertialrapport 2 för år 2024.
Kommunstyrelsen har tagit del av informationen inom arbetsgivarområdet.

Bakgrund

Skövde kommun har i sin policy för ekonomi- och verksamhetsstyrning beslutat om en 
gemensam modell för rapportering och uppföljning. Enligt denna görs en andra 
tertialrapport (T2) som avser perioden januari till augusti. Nämndens T2-rapport innehåller 
en uppföljning av mål, intern kontroll och ekonomi inklusive en helårsprognos. Nämndernas 
T2-rapport innehåller också information om utvecklingen inom arbetsgivarområdet för 
perioden januari till juni. 

Kommunstyrelsen prognostiserar ett nollresultat för år 2024. Inom kommunstyrelsens 
verksamheter är det både positiva och negativa avvikelser. De positiva avvikelserna är 
huvudsakligen kommunövergripande utvecklingsmedel, personalkostnader och intäkter 
inom samhällsbyggnad. Det är negativa avvikelser för vinterväghållning och 
barmarksrenhållning, driftskostnad Locketorp, reparation Storegårdsbron, licenskostnader IT 
samt inom bidrag och transfereringar.

För investeringar är prognosen att 202,9 miljoner kronor kommer nyttjas 2024, vilket är 
185,9 miljoner kronor lägre än budget. Avvikelsen avser främst investeringar i infrastruktur 
som är förskjutna framåt i tiden.

I tertialrapport 2 görs uppföljning av arbetet med de mål som finns i kommunstyrelsens 
verksamhetsplan. Arbete med konkreta aktiviteter för att nå en positiv utveckling inom 
respektive mål är uppstartat och pågår inom samtliga målområden. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Kommunstyrelsens tertialrapport 2 (T2) 2024
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Kommunstyrelsens tertialrapport 2 (T2) 2024
Bilaga Prioriterade utvecklingsmål KS T2

Skickas till
Ekonomichefen
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KSAU § 166/24
Finansrapport T2, 2024
KS2024.0518

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 166/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna finansrapporten för tertial 2, 2024.

Bakgrund
Enligt gällande finanspolicy ska finanshanteringen återrapporteras till kommunstyrelsen
engång per tertial. Detta sker i finansrapporten. Syftet är att informera kommunstyrelsen om
kommunkoncernens finansiella ställning och för att säkerställa att finanspolicy och
finansriktlinje följs.

Som presenteras i finansrapporten T2 2024, kan fastställas att förvaltningen av
kommunensfinanser överensstämmer med det som anges i finanspolicyn och
finansriktlinjen.

Handlingar
Finansrapport T2, 2024

Skickas till
Ekonomichef
Skövde Stadshus AB
AB Skövdebostäder
Skövde Energi AB
Kreativa Hus i Skövde AB
Skövde Mark, Exploatering och Utveckling AB
Kommunalförbundet Skaraborgsvatten
Kommunalförbundet Räddningstjänsten Skaraborg
Kommunalförbundet Avfall och Återvinning Skaraborg
Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen
Stiftelsen Skaraborgs Läns Sjukhem
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KSAU § 167/24
Avtal om samverkan samt beslut om värdkommun för 
samarbete runt platåbergslandskapet och Platåbergens 
Unesco Globala Geopark
KS2024.0477

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 167/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att Skara kommun från och med 2025-01-01 är värdkommun för 
samarbetet runt platåbergslandskapet och Platåbergens Unesco Globala Geopark. Detta 
gäller tillsvidare.

Kommunstyrelsen godkänner det samverkansavtal mellan Skara kommun och de övriga 
kommunerna i samarbetet som börjar gälla 2025-01-01.

Bakgrund
Samarbetet omfattar platåbergslandskapet i Västergötland i följande kommuner: Mariestad, 
Skövde, Falköping, Skara, Götene, Lidköping, Grästorp, Vänersborg och Trollhättan. 

Syftet och målsättning med samarbetet angående platåberglandskapet är att: 
 Platåbergslandskapet bibehåller en internationell certifiering som en Unesco Global 

Geopark. 
 Samverkanskommunerna efter sina förutsättningar bidrar till utveckling av en hållbar 

besöksnäring i platåbergslandskapet.
 Genom geoparken och andra berörda verksamheter sprida kunskap om och stärka 

intresset för platåbergslandskapets geologi, och se till att viktiga geologiska 
naturvärden bevaras. 

 Samverkanskommunerna tillsammans ska stärka och kommunicera varumärket 
platåbergslandskapet såväl nationellt som internationellt. 

 Samverkanskommunerna bidrar till att stimulera delaktighet och initiativ från 
organisationer, föreningar, företag och privatpersoner för att uppnå punkterna ovan.
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Platåbergens Geopark är sedan 2022 utnämnd till Sveriges första Unesco globala geopark. 
Det är ett bevis på att området har världsunika geologiska värden som är av internationell 
betydelse. Samarbetet etablerades i juni 2017 och har sedan dess haft Grästorps kommun 
som värdkommun. Förslag är att Skara kommun tar över som värdkommun från och med 
2025.

En geopark har flera uppgifter. En är att sprida kunskap om de geologiska värden som finns 
i området. En annan att berätta om sambandet mellan geologi och natur- och kulturarv. En 
tredje uppgift är att utveckla besöksnäringen och turismen i området på ett hållbart sätt. En 
geopark ska också öka förståelsen kring hur vi bäst förvaltar våra naturresurser och vår 
planet. 

Unesco ställer krav på verksamheten för att statusen som global geopark inte skall gå 
förlorad. Miniminivån för att säkerställa detta ställer krav på verksamhet, finansiering, 
organisationsstruktur samt bemanning. En placering med Skara kommun som värdkommun 
gör samarbetet mer resurseffektivt, då det är en central punk geografiskt i området. Genom 
placering i Skara kan flera synergieffekter uppnås som kommer alla samverkanskommuner 
till gagn. 

Finansieringen från kommunerna fördelas enligt följande modell. Dels erlägger varje 
samverkanskommun ett årligt grundbelopp om 50 000 kr. Härutöver ska varje 
samverkanskommun erlägga ett belopp som motsvarar 2,50 kr per invånare enligt SCBs 
uppgifter om invånarantalet i sin kommun per den siste december föregående år. Beloppen 
ska årligt räknas om i enlighet med prisindex för kommunal verksamhet, PKV med 
utgångspunkt i index för 26 april 2024. Utöver samverkanskommunernas bidrag finansieras 
verksamheten med medel från Kommunalförbund, Västra götalandsregionen samt 
projektfinansiering med exempelvis bidrag från EU. Finansieringen för Skövde kommun 
sker via budgeten för bidrag och transfereringar under Kommunstyrelsen.

Kostnaderna för verksamheten utgörs främst, men inte uteslutande av lön, sociala avgifter, 
reseersättning, arbetshjälpmedel, kompetensutveckling, marknadsföring, kostnader med 
anledning av Unesco-certifieringen och div projektkostnader m.m. 

Det belopp som kostnaderna uppgår till utgörs av självkostnaden för verksamheten. Detta 
innebär att det inte är fråga om någon försäljning av tjänster mellan kommunerna. Inte heller 
gör någon av kommunerna någon ekonomisk förtjänst till följd av tjänsten. 

Verksamhetsplan för kommande år och årsredovisning inklusive verksamhetsberättelse ska 
delges samverkanskommunerna årligen.
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Värdkommun för samarbete runt platåbergslandskapet och Platåbergens 
Unesco Globala Geopark
Samverkansavtal Platåbergen 20240626
Arbetsordning Platåbergens geopark

Skickas till
Skara Kommun
info@platabergensgeopark.se
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KSAU § 168/24
Svar på motion om hållbar energiförsörjning till 
fjärrvärmenätet
KS2023.0381

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 168/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anse motionen besvarad.

Sammanfattning
Samtliga kommuner i Skaraborg har tagit beslut i sina kommunstyrelser att ta fram en 
gemensam energiförsörjningsplan för Skaraborg under ledning av Skaraborgs 
kommunalförbund. Skövde kommun behöver delta och följa utvecklingen i det arbetet 
eftersom det kommer att utgöra ett stöd och ge ett underlag till kommunens egen 
energiplanering. Utifrån en energiförsörjningsplan för Skaraborg kan kommunen arbeta 
både på regional och lokal nivå.

Det kommunala bolaget Skövde Energi arbetar kontinuerligt inom sin verksamhet med hur 
energiförsörjningen till fjärrvärmesystemet ska se ut i det långsiktiga perspektivet. Där 
hållbarhet och energiomställningen till det fossilfria samhället är nyckelfrågor. För att nå 
målsättningen om att klimatavtrycket ska vara noll till år 2045 utreds även möjligheterna till 
koldioxidinfångning vid värmeverket i Skövde.

Avfallsfrågorna drivs utifrån EU-direktiv och nationell lagstiftning. För 
avfallsförbränningen är det framför allt den fossila plasten som har en negativ 
klimatpåverkan och som därmed behöver fasas ut. Att deponera avfall innebär en större 
miljö- och klimatbelastning än avfallsförbränningen och är därför ett sämre alternativ. 
Samhällets resurshantering behöver bli mer cirkulär vilket påverkar allt från produktion till 
avfallshantering. Avfallet bör betraktas som en resurs på alla nivåer. Tills samhället har 
hittat en optimal cirkulär hantering av resurser behöver avfallshanteringen bedrivas på det 
sätt som ger lägst miljö- och klimatpåverkan.

Flis har varit ett viktigt bränsle för fjärrvärmen och kommer troligtvis att fortsätta att vara 
det även i framtiden. Skogen behövs även för den biologiska mångfalden och för dess 
förmåga att lagra kol. Hur stort uttag man kan göra ur skogen utan att försaka dessa andra 
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funktioner är därför en fråga för diskussion både globalt, inom EU och nationellt. Dessa 
diskussioner följs noggrant av hela fjärrvärmebranschen. Samtidigt har också priset på 
skogsbränslen som flis ökat markant de senaste åren som en följd av ökad konkurrens från 
andra branscher och en minskad tillgång på grund av flera omvärldsfaktorer.

Bakgrund
Peter Sögaard, Miljöpartiet de gröna, har inkommit med en motion som vill ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en långsiktig hållbar energiförsörjningsplan för 
fjärrvärmesystemet. Motionen vill även ge kommunstyrelsen ett uppdrag att utreda de olika 
energislagens miljö- och klimatpåverkan både på lång och kort sikt samt att undersöka vad 
en solvärmeanläggning kan bidra med i form av energitillskott till fjärrvärmesystemet.

Miljöpartiet de gröna menar att avfalls- och flisförbränningen som utgör majoriteten av 
bränslet i dagens fjärrvärmesystem i Skövde kommun inte anses vara hållbar och därför bör 
alternativ utredas.

Motivering till beslut
Att kontinuerligt arbeta med hur energiförsörjningen till fjärrvärmesystemet ska se ut i det 
långsiktiga perspektivet och att bevaka omvärlden i frågan är en väldigt viktig del av Skövde 
Energis uppdrag. Både Skövde Energi och Skövde kommun som helhet har en målsättning 
om att uppnå klimatavtryck noll till år 2045 vilket innebär att det fossila behöver fasas ut. 
Det medför också att Skövde Energi kontinuerligt behöver göra en analys av hur man ska 
minska miljö- och klimatpåverkan för att nå målsättningarna och bidra till den gröna 
omställningen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Motion om hållbar energiförsörjning till fjärrvärmenätet (MP)
Motion om hållbar energiförsörjning till fjärrvärmenätet (MP)

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KSAU § 169/24
Svar på motion om Nej till uranbrytning i Skövde kommun
KS2023.0326

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 169/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen avslås.

Sammanfattning
Dag Fredriksson (V), Josefin Börjesson (V), Gabryjel Blom (V) har lämnat in en motion där 
de yrkar på att kommunfullmäktige ska ta ställning mot uranbrytning inom Skövde. 
Gruvdrift är en statlig angelägenhet och två grundläggande förutsättningar behöver ändras 
om brytning av uran ska bli möjligt i Sverige. Dels att en majoritet i Sveriges riksdag ställer 
sig bakom att tillåta uranbrytning och att kommunernas vetorätt mot uranbrytning tas bort. 
Vid en sådan situation kommer kommunerna att få en möjlighet att yttra sig under en 
miljöprövningsprocess och även rätt att överklaga beslut.

Idag finns inget aktuellt förslag till uranbrytning i de västgötska platåbergen. Skulle ett 
sådant förslag ändå komma framöver behöver kommunen utgå från aktuella underlag. Det är 
osannolikt att brytning plötsligt skulle vara lönsam eller att tekniken tagit tillräckliga språng 
för att risk för hälsa och natur inte längre skulle föreligga. Så om förutsättningarna är 
desamma som när kommunala vetot användes 1977 är inställningen att uranbrytning inte ska 
ske i Ranstad. Tjänsteorganisationen bedömer därför att frågan om att fullmäktige ska ta 
ställning i frågan om uranbrytning ytterst är en fråga för politiskt ställningstagande.

Bakgrund
Dag Fredriksson (V), Josefin Börjesson (V), Gabryjel Blom (V) har lämnat in en motion där 
de yrkar på att kommunfullmäktige ska ta ställning mot uranbrytning inom Skövde 
kommun.

På Billingen finns stora uranfyndigheter i alunskiffern. Uranhalten är relativt låg och en 
brytning skulle med största sannolikhet ge konsekvenser på omgivande miljö för 
oöverskådlig tid. Alunskifferns komplexa sammansättning gör miljöriskerna mycket 
svårbedömda. Om alunskiffrarna bryts blir troligen vanadin den värdefullaste metallen och 
övriga metallerna, inklusive uran biprodukter. En förutsättning är att det går att laka ur, 
alltså utvinna metaller separerade ifrån varandra, vilket det finns företag som säger sig 
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kunna utföra medan geologer (malmexperter) på Luleås tekniska universitet menar att 
tekniken för att utvinna uran och andra metaller ur alunskiffer i dagsläget inte är helt 
utvecklad.

Historiskt har det funnits ett stort motstånd mot uranbrytning i Skaraborg, mycket på grund 
av verksamheten vid Ranstad (1965–69). Idag finns en 25 hektar stor deponi kvar sedan 
dess, innehållande 200 ton uran och andra metaller. Området har utsetts till miljöriskområde 
på grund av dess farlighet och att det inte kan saneras.

1977 beslutade Skövde och Falköpings kommuner att lägga in det kommunala vetot mot 
uranbrytning.

Uranbrytning och mer nationell gruvdrift i allmänhet har aktualiserats på nytt eftersom 
behovet av fossilfri energi och viktiga metaller är stort för att klara klimatomställningen, 
enligt regeringen och även EU har agerat i frågan för att säkra tillgången till kritiska metaller 
som behövs inom klimatomställningen.

Gruvbrytningen diskuteras idag intensivt i de kommuner i Sverige som kan komma att 
beröras och utländska prospekteringsföretag har börjat undersöka möjligheterna till 
verksamhet i aktuella kommuner. Förra gången prospekteringen drog igång i Skövde och 
Falköping skapade det en oro bland invånare, företag, organisationer. Skövde kommun 
organiserade sig för att kunna möta upp alla frågor som uppstod.

I augusti 2023 tog Falköping och Skara kommuner i hand på att arbeta mot uranbrytning i de 
västgötska platåbergen. I Oviken i Jämtland aviserar berörda kommuner ett motstånd mot 
uranbrytning som de menar skulle förändra deras bygd och människors liv på ett radikalt 
sätt. I Oviken är alunskifferlagren mycket tjockare, på vissa ställen uppåt 100 meter, medan 
Billingens alunskifferlager bedöms vara tunnare med en tjocklek på 20–25 meter. Geologer 
gör bedömningen att möjligheten till uranbrytning är mer trolig i Oviken än i Västergötland. 
Orsaken är att de västgötska platåbergen har sämre brytningstekniska förhållanden, 
alunskiffern har lägre koncentrationer av uran och de direkta påverkansområdena blir större.

Motiv till beslut
Idag är det inte tillåtet med uranbrytning i Sverige, men regeringen har tillsatt en 
snabbutredning för att undersöka vilka regeländringar som behövs för att möjliggöra och 
förtydliga förutsättningarna för att utvinna uran. Tjänsteorganisationen bedömer därför att 
frågan om att fullmäktige ska ta ställning i frågan om uranbrytning ytterst är en fråga för 
politiskt ställningstagande.
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Gruvdrift är en statlig angelägenhet och två grundläggande förutsättningar behöver ändras 
om brytning av uran ska bli möjligt i Sverige igen. Dels att en majoritet i Sveriges riksdag 
ställer sig bakom att öppna upp för att tillåta uranbrytning och att kommunernas vetorätt mot 
uranbrytning tas bort. Vid en sådan situation kommer kommunerna att få en möjlighet att 
yttra sig under en miljöprövningsprocess och även rätt att överklaga beslut.

Det finns inget hinder mot att kommunfullmäktige uttrycker sin inställning till att stödja 
eller motsätta sig uranbrytning baserat på de faktorer de anser vara relevanta. Det är viktigt 
att noggrant överväga alla aspekter, inklusive miljöpåverkan, hälsa och ekonomi och om det 
bidrar till en hållbar utveckling.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Motion om Nej till uranbrytning i Skövde kommun (V)
Motion om Nej till uranbrytning i Skövde kommun (V)

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KSAU § 170/24
Svar på motion om att flytta förskolan Vargkulan i Varola
KS2023.0325

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 170/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen.

Yrkande
Torbjörn Bergman (SP) yrkar bifall till motionen.
Ulrica Johansson (C) yrkar bifall till motionen.
Maria Hjärtqvist (S) yrkar bifall till föreliggande förslag.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot varandra samt 
finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt föreliggande förslag.

Bakgrund

Vänsterpartiet i Skövde har, genom Gabryjel Blom (V), Josefin Börjesson (V) och Dag 
Fredriksson (V), lämnat in en motion till kommunfullmäktige om att flytta förskolan 
Vargkulan i Varola till Varolaskolas tidigare lokaler. Ärendet har beretts av 
kommunstyrelsen och varit på remiss hos servicenämnden samt barn- och 
utbildningsnämnden vilka båda har inkommit med yttranden.

Motionärerna föreslår i motionen att:
 beslutet om försäljning av Varolaskolans byggnad upphävs.
 förskolan Vargkulan får nyttja lokaler i Varolaskolans byggnad.
 skyndsamt ta fram handlingsplan samt datum när förskolan Vargkulan kan flytta in
 till Varolaskolans lokaler.

Barn- och utbildningsnämnden skriver i sitt yttrande att utifrån nämndens 
verksamhetsområde, tillika vad som upptas i barn- och utbildningsnämndens reglemente, 
överlämnas de två första att-satserna i motionen till servicenämnden att besvara. Angående 
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den tredje att-satsen om att ta fram en handlingsplan för när förskolan kan flyttas till 
Varolaskolans tidigare lokaler beskriver nämnden att när det gäller planering av om- eller
nybyggnation av lokaler i kommunen har sektor barn- och utbildning och sektor service i
samverkan alltid verksamhetens behov som utgångspunkt. Rektor har i sitt uppdrag ansvar
för sin inre organisation där således framtagande av detaljerad handlingsplan ingår. 
Förslaget från motionärerna kan inte tolkas som enbart verksamhetsflytt utan att lokalerna i 
så fall först behöver renoveras och anpassas till förskoleverksamhet. Dock har 
kommunfullmäktige i Strategisk plan med budget 2025--2027 (KF 2024-06-19, § 97/24) 
beslutat att inte avsätta medel för investeringar i Varola skola.

Utifrån ovanstående föreslår barn- och utbildningsnämnden att motionen avslås.

Servicenämnden behandlar i sitt yttrande första och andra att-satserna i motionen och skriver 
att kommunstyrelsens arbetsutskott fattade 2020-06-17 beslut om att stycka av del av Varola 
Prästebol 11:1, att uppdra till Mark och exploateringsenheter att ansöka om avstyckningar 
hos kommunala lantmäteriet samt att sälja avstyckad del av Varola Prästebol 11:1. Beslutet 
fattades efter det att ärendet behandlats i servicenämnden som förordade avstyckning samt 
försäljning eftersom att aktuella lokaler inte nyttjas för kommunal verksamhet utan är 
tomställda. Beslutet har ännu inte verkställts. Utredningsarbete pågår kring lokaler i aktuellt 
område och process kring nyttjande av lokaler samt lokalbehov sker inom ramen för den 
strategiska lokalförsörjningen i kommunen. Med hänvisning till pågående utredning samt att 
Vargkulans lokaler idag är ändamålsenliga föreslår servicenämnden att motionen avslås.

Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning än nämnderna 
och föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om att flytta förskolan Vargkulan i Varola
Motion om att flytta förskolan Vargkulan i Varola (V)
KS2023.0031-9 Beslut Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2023-12-13, Ärende 200_23, 
Remittering av  730201_1_1
BUN § 54/24 Remissyttrande på motion Flytta förskolan Vargkulan i Varola
SEN § 43/24 Remissvar - motion om att flytta förskolan Vargkulan i Varola

Skickas till
Motionärerna
Barn- och utbildningsnämnden
Servicenämnden
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KSAU § 171/24
Svar på motion om att skapa fritidsgård för 
motorintresserade ungdomar
KS2023.0446

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 171/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen.

Bakgrund

Sverigedemokraterna har genom Theres Steise (SD) inkommit med en motion om att skapa 
fritidsgård för motorintresserade ungdomar. Ärendet har varit på remiss hos kultur- och 
fritidsnämnden som inkommit med sitt yttrande.

Motionären beskriver Skövdes långa tradition inom bilbyggnad, att motorintresse 
genomsyrar alla åldersgrupper i kommunen och att ett växande intresse manifesterar sig i 
ungdomarnas engagemang i ombyggnation av fordon som A-traktorer. Motionären menar är 
det är av stor vikt att stödja dessa ungas passion genom att tillhandahålla en samlingsplats 
där de kan utbyta erfarenheter och arbeta med sina projekt och att en sådan plats även skulle 
förebygga störningar i stadsmiljön.
Baserat på detta föreslår motionären att:

- en undersökning initieras för att hitta en lämplig lokal och tomt inom kommunen 
som kan användas som fritidsgård för motorintresserade ungdomar. 

- om en lämplig lokal finns, att kommunen agerar som huvudman för fritidsgården.
- genomföra en kostnadsanalys för eventuella investeringar och löpande 

driftskostnader.
- kartlägga de årliga kostnaderna för att driva fritidsgården i föreningsform med 

hänsyn till föreningsstöd och bidrag.

Kultur- och fritidsnämnden skriver i sitt yttrande att den öppna ungdomsverksamheten i 
Skövde kommun som bedrivs på Kulturlabbet och mötesplatserna baseras på mottot att 
stärka samverkan och öka känsla av gemenskap. Arbetet sker utifrån European Charter on 
Local Youth Work, (Europeiska principer och riktlinjer för lokal öppen fritids- och 
ungdomsverksamhet) och bygger på nätverket KEKS arbetssätt, som är ett europeiskt 
nätverk av kommunala förvaltningar och andra som ansvarar för och driver öppen 
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ungdomsverksamhet. Centralt för dessa principer är att verksamheten ska ”skapas, 
organiseras, planeras, förberedas, utföras och utvärderas tillsammans med eller av unga” d v 
s bygga på delaktighet. 

I Europarådets rekommendation står även att verksamheten når sina mål genom att engagera 
unga i ”det aktiva skapandet, förberedandet, genomförandet och utvärderingen av initiativ 
och aktiviteter som speglar deras behov, intressen, idéer och erfarenheter.” Det förutsätter de 
ungas aktiva medskapande. Alltså om behov av verksamhet för motorintresserade uppstår så 
formas verksamheten i den riktningen.

Med anledning av ovanstående så ser kultur- och fritidsnämnden inget behov av att initiera 
en undersökning för att hitta en lokal eller tomt inom kommunen som kan användas som 
fritidsgård för motorintresserade ungdomar.

Förvaltningen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning är kultur- och 
fritidsnämnden och föreslår därför kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om att skapa fritidsgård för motorintresserade ungdomar
Motion att skapa fritidsgård för motorintresserade ungdomar (SD)
KFN § 29/24 Yttrande Remiss, Motion om att skapa fritidsgårdar för motorintresserade 
ungdomar

Skickas till
Kultur- och fritidsnämnden
Motionären
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KSAU § 172/24
Svar på motion om långsiktig hållbar elproduktion
KS2023.0458

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 172/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen.

Bakgrund

Gabryjel Blom (V) Ulrica Johansson (C) och Peter Sögaard (MP) har mot bakgrund av en 
redogörelse för utmaningar och behov vad gäller energiförsörjning och energidistribution 
yrkat att:

- Skövde energi AB får i uppdrag att öka sin elproduktion genom att etablera vindkraft 
inom kommunens geografiska område. 

- Skövde energi AB får möjlighet att etablera vindkraftverk inom Götalands 
geografiska område. 

- Skövde energi AB får i uppdrag att etablera vindkraftverk inom industriområden.
- Skövde energi AB får i uppdrag att bygga ut produktionen av solel.

I formell mening styrs vad ett bolag ska göra och hur detta ska göras i dess bolagsordning 
och ägardirektiv. I praktisk mening hanteras frågor om investeringsplaner och 
avkastningskrav inom ramen för ägardialog. Utgångspunkten är att ett kommunalägt bolag, 
precis som en nämnd, agerar under eget ansvar inom de ramar som kommunfullmäktige ger. 
Gentemot ett bolag sker inte styrningen genom uppdrag, även om ett sådant skulle kunna 
lämnas i form av ett ägardirektiv.

Någon geografisk begränsning (motionens andra yrkande) annat än de som följer av 
kommunallagen finns inte i bolagets bolagsordning och ägardirektiv.

Kommunstyrelsen, i ägarstyrningen företrätt av Skövde Stadshus AB, skulle kunna begära 
ett underlag eller initiera en dialog om ett bolags strategiska planering och 
investeringsförutsättningar vad gäller vindkraft och solel inom ramen för ägardialog med 
bolaget.



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2024-10-02 kl. 08:30 50(69)

De frågeställningar motionen väcker får därför hanteras inom ramen för ägardialog med 
bolaget samtidigt som motionen i formell mening avslås

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om långsiktig hållbar elproduktion
Motion om långsiktig hållbar elproduktion (V) (C) (MP)

Skickas till
Motionärerna
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KSAU § 173/24
Svar på motion om elsparkcyklar i Skövde kommun
KS2024.0058

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 173/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen ska anses vara besvarad.

Bakgrund
Motionen
Ulla-Britt Hagström (L) och Jacqueline Tjällman (L) har i en motion daterad den 11 januari 
2024 yrkat att kommunfullmäktige ska besluta att frågan om publik uthyrning av 
elsparkcyklar skyndsamt ska utredas. Denna utredning ska dels redovisa det aktuella antalet 
tillåtna elsparkcyklar som finns för uthyrning och dels föreslå ett nytt regelverk för publik 
uthyrning av elsparkcyklar, ett regelverk där syftet är att begränsa de problem och skador 
som orsakas av elsparkcyklar. Motionärerna anför att trafikolyckor där elsparkcyklar är 
inblandade skapar tryck på den redan ansträngda akutsjukvården, och att elsparkcyklar 
genom körning på gångbanor och otillåtna parkeringar skapar oreda i stadsmiljön. Vidare 
måste uthyrning av elsparkcyklar balansera Skövdebornas behov av ”mikromibilitet” å den 
ena sidan och deras behov av ordning och reda i stadsmiljön den andra. Det finns enligt 
motionärerna därför mycket goda skäl att utreda frågan.

Motivering 
Sedan motionen ställdes har Skövde kommun kommit till ett ställningstagande i de båda 
frågor som motionen avser, se KS § 60/24. Det kan noteras att innan detta ställningstagande 
gjordes så vidtog tjänstepersoner förhållandevis djupgående utrednings- och analysåtgärder 
för att om möjligt identifiera tänkbara lösningar.

Att elsparkcyklar har fördelar i form av ökad ”mikromobilitet”, och i bästa fall därtill 
positiva miljöeffekter, är ostridigt. Att elsparkcyklar på många håll har varit inblandade i 
trafikolyckor och orsakat oreda i stadsmiljön är också ostridigt. Frågan är hur dessa intressen 
ska balanseras, och, för det fall man kommer fram till att nyttan överväger, hur 
skadeverkningarna kan minimeras. För att begränsa skadeverkningarna och öka nyttan finns 
flera möjliga alternativ, från det hårt reglerade till det mera fria. Man kan exempelvis 
tillgodose behovet genom att upphandla en enda entreprenör genom en tjänstekoncession.
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Nyttan med att tillåta etableringar har ansetts överväga, och Skövde kommun har landat i att 
skadeverkningarna lämpligast kan begränsas genom ett nära samarbete med de entreprenörer 
som genom uthyrning upplåter elsparkcyklar till allmänheten. Entreprenörers behov av 
förutsägbarhet och kommunens intresse av en effektiv styrning bedöms således kunna 
tillgodoses genom tillämpning av regler och avtal. Entreprenör som vill hyra ut 
elsparkcyklar i Skövde kommun behöver först beviljas polistillstånd för verksamhet på 
allmän platsmark – där kommunen är en av remissinstanserna – och därefter ingå ett avtal 
med kommunen. Detta avtal innehåller avtalsvillkor där entreprenören förbinder sig att följa 
regler avseende elsparkcyklarnas tekniska anpassning till trafikmiljön – med låga 
maxhastigheter i vissa känsliga områden; det finns dessutom områden där fordonen inte kan 
köras överhuvudtaget. Entreprenören är också skyldig att i digital form (i praktiken genom 
den för förhyrningen erforderliga appen) informera hyreskunden om såväl ordningsregler, 
exempelvis på vilka platser som fordonen får checkas ut och parkeras, som moment som har 
betydelse för säkerheten. Entreprenören är vidare skyldig att rondera för att åtgärda 
felparkerade fordon.  Därtill har kommunen en avtalsenlig rätt att flytta felparkerade fordon 
på entreprenörens bekostnad. Entreprenören är därtill skyldig att erlägga vissa avgifter som 
syftar till att täcka kommunens kostnader.

Genom uppföljning inom ramen för avtalet har kommunen möjlighet att gentemot 
entreprenören påtala brister och, förhoppningsvis i samsyn med den senare, identifiera 
utrymme för utveckling och förbättringar. Kommunen har också möjlighet att justera olika 
former av ersättningsnivåer. Målsättningen härvid är att ekonomiska drivkrafter ska få 
entreprenören att vilja utveckla verksamheten på ett sätt som gynnar bägge parter.

Det finns i nuläget två entreprenörer med tillstånd. Avtalet med TIER godkändes av 
kommunstyrelsen den 15 april 2024, och bolagets etablering påbörjades i mitten av maj 
2024.  Per den 1 september 2024 har TIER tillstånd för 380 elsparkcyklar. Maxantalet är här 
500; TIER har uppenbarligen bedömt att ett lägre antal tillgodoser aktuell efterfrågan.

Den andra entreprenören, SWUP, har tillstånd för 100 elsparkcyklar, men har i praktiken 
haft runt 70-80 fordon i trafik. Det samlade aktiva antalet elsparkcyklar för uthyrning torde 
därför för närvarande uppgå till omkring 450 fordon, med en förväntad minskning under 
hösten och ny ökning under våren.

Driften enligt det nya upplägget har per den 1 september 2024 pågått i drygt tre månader. 
För TIER har denna tid utgjort en etableringsfas. Inte alla delar i avtalet har följts till punkt 
och pricka, men del efter del synes ha fallit på plats. Under hösten 2024 avser kommunen att 
strama upp sitt förhållningssätt, och arbeta mer aktivt med de redskap som avtalet ger 
möjlighet till. Att vissa problem uppstår i samband med driftstart av ett nytt samarbetsavtal 
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är dock om inte oundgängligt så i vilket fall inte begränsat till att avse aktuell typ av tjänst, 
eller aktuell typ av lösning och säger mycket lite om den totala effektiviteten.

Behov av ytterligare regelverk, eller möjligen annan upplåtelseform, får lämpligen utvisas i 
systematisk utvärdering av verksamheten.  Någon systematisk utvärdering av verksamheten 
kan inte antas fylla någon funktion i detta ännu tidiga skede. Till en sådan bör minst en 
obruten säsong ligga till grund.

Mot bakgrund av det anförda föreslås att motionen ska anses vara besvarad.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om elsparkcyklar i Skövde kommun
Motion om elsparkcyklar i Skövde stad (L)
Beslut Kommunstyrelsen, 2024-04-15, Ärende 60/24, Etableringar elsparkcykel och 
upprättande av avtal Tier Mobility Sweden AB
Svar på motion om elsparkcyklar i Skövde kommun

Skickas till
Motionärerna
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KSAU § 174/24
Svar på motion om flytt av Skövde Turistcenter från 
Regionens Hus till Skövde kulturhus samt utökning av 
öppettider
KS2023.0424

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 174/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen.

Bakgrund
Sverigedemokraterna har genom Göran Segerstedt (SD) och Ann-Britt Nilsson (SD) 
inkommit med en motion om att Skövde kommun ska utreda möjligheten att flytta Skövde 
Turistcenter från Regionens Hus till Skövde Kulturhus samt att integrera Skövde 
Turistcenter med Skövde Kulturhus informationsdisk. Ärendet har varit på remiss hos kultur 
och fritidsnämnden samt Next Skövde Destinationsutveckling AB och Kontaktcenter har 
inkommit med synpunkter.

Motionärerna menar att en flytt av Skövde Turistcenter till Kulturhuset i samband med 
ombyggnation av Kulturhusets entré skulle göra Turistcenter mer centralt och tillgängligt 
placerat och då möjliggöra en sammanslagning med Kulturhusets nuvarande 
informationsdisk vilket i sin tur skulle kunna innebära utökade öppettider. 

Kultur- och fritidsnämnden skriver i sitt yttrande att den lösning som finns idag för att ta 
emot och bemöta turister och besökare till Skövde kommun är ändamålsenlig och erbjuder 
en bra service. Efterfrågan på en fysisk turistbyrå minskar och behovet av digital 
turistinformation ökar. Detta leder på sikt till att turistbyråns öppettider troligen kommer att 
minska för att i stället kunna erbjuda bättre tjänster digitalt. För detta ändamål är inte foajén 
på kulturhuset särskilt väl lämpad och det leder inte heller till ökade öppettider för 
receptionen.

Kultur- och fritidsnämnden ser även en risk med att turistbyråverksamheten och 
verksamheten i kulturhuset är organiserade på olika sätt och har olika ”huvudmän” samt 
olika inriktning vilket avdelningen bedömer kan innebära att synergieffekterna blir 
marginella och i stället kan leda till konflikter mellan dessa olika syften.
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Med ovanstående bakgrund föreslår kultur- och fritidsnämnden kommunstyrelsen att avslå 
motionen att vidare utreda en flytt av Skövde Turistcenter.

Next Skövde Destinationsutveckling AB skriver i sitt yttrande att förslaget i nuläget inte är 
genomförbart. Anledningarna som Next framhåller är att:

 Next Skövde bedömer att den lösning som finns idag för att ta emot och bemöta 
turister och besökare till Skövde kommun är ändamålsenlig och erbjuder en bra 
service. 

 Next Skövde har nyligen förlängt sitt nuvarande hyresavtal i Regionens Hus med 
ytterligare tre år. En flytt skulle innebära att vi bryter ett nyligen förnyat avtal. 

 Next Skövde kommer efter sommaren i år (2024) att inviga och ta i drift ny 
verksamhet i turistcenter och samtidigt omvandla det till "Welcome House Skövde". 
Verksamheten kommer att bedrivas tillsammans med Skövde kommuns 
näringslivsenhet. Inom ramen för Welcome House kommer vi tillhandahålla olika 
former av inflyttarvägledning både för enskilda individer och i grupp. Här kommer 
nuvarande lokaler utgöra en viktig resurs både på dag och kvällstid.

Skövde kulturhus är idag fyllt av annan verksamhet och har redan idag begränsat utrymme. 
Att flytta in Turistcentret där skulle kräva att annan verksamhet flyttar ut, vilket inte är en 
optimal lösning.

Synergieffekterna i och kring Regionens Hus är stora för Next Skövde. Dels i huset med 
Regionen och särskilt Kommunalförbundet Skaraborg, som flyttat in vägg i vägg med vår 
verksamhet. Dels på vandringsstråket mitt emellan Skövde Resecentrum och Högskolan 
Skövde/ Science Park Skövde, vars medarbetare, studenter och besökare även blir Next 
Skövdes kunder.

Next Skövdes bedömning är att Next Skövde och Kulturhuset redan idag har ett bra 
samarbete, särskilt på marknad och arrangemangssidan där renoveringen av Kulturhustorget, 
inneburit ökad operativ samverkan kring genomförande av evenemang inklusive 
Matfestivalen. 

Med hänvisning till ovanstående rekommenderar Next Skövde att motionen om att vidare 
utreda en flytt av Skövde Turistcenter avslås. 

Det är idag Kontaktcenter i stadshuset som tar emot samtal till Kulturhuset och bokar 
evenemang och lokaler där därför har även Kontaktcenter fått möjlighet att inkomma med 
synpunkter och deras bedömning är att detta inte skulle på verka dem i någon större 
utsträckning. 
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Tjänsteorganisationens bedömning
Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör utifrån inkomna synpunkter och 
yttranden från verksamheterna som direkt berörs av en eventuell flytt av Turistcenter ingen 
annan bedömning och föreslår därför kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om flytt av Skövde Turistcenter från Regionens Hus till 
Skövde kulturhus samt utökning av öppettider
Motion Skövde Turistcenter
KFN § 30/24 Remiss, Motion om flytt av Skövde turistcenter samt utökning av öppettider
Remissyttrande angående motion om flytt av Skövde turistcenter

Skickas till
Kultur- och fritidsnämnden
Next Skövde Destinationsutveckling AB
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KSAU § 175/24
Beslut om Taxa för den allmänna VA-anläggningen i 
Skövde kommun, att gälla från 2025-01-01
KS2024.0440

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 175/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:

- anta en ny taxa som innebär en höjning på 25% för den allmänna VA-anläggningen i 
Skövde kommun att gälla från den 2025-01-01. 

- grundavgiften för vattenmätarstorlek Q3 4 höjs med 50 procent.

Yrkanden
Maria Hjärtqvist (S) yrkar på att förslag till beslut ändras till:
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:

- anta en ny taxa som innebär en höjning på 25% för den allmänna VA-anläggningen i 
Skövde kommun att gälla från den 2025-01-01. 

- grundavgiften för vattenmätarstorlek Q3 4 höjs med 50 procent.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt Maria Hjärtqvists (S) yrkande. 

Bakgrund

Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun (VA-taxan) reglerar avgifts-
uttaget för VA-huvudmannens tjänster: tillhandahållande av dricksvatten samt 
omhändertagande av spill- och dagvatten från fastighet och allmän platsmark. Avgifter för 
VA tas ut som anläggningsavgift och brukningsavgift.

Anläggningsavgiften tas ut som en engångsavgift när en fastighet ansluts till nätet samt vid 
utökad byggnads- eller tomtyta. Brukningsavgiften är den löpande avgiften för nyttjandet av 
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tjänsterna baserad på hur mycket vatten som fastigheten förbrukar. Brukningsavgiften är i 
sin tur uppdelad i en fast och en rörlig del.

Föreliggande förslag till VA-taxan att gälla från 1 januari 2025 innebär en oförändrad 
anläggningsavgift, en höjning av brukningsavgiften med 25 % samt en höjning av 
grundavgiften för vattenmätarstorlek Q3 4 med 50 %.

Vattenmätarens storlek motsvarar dess flödeskapacitet, dvs kubikmeter per timme. Den 
procentuellt större föreslagna höjningen av Q3 4 syftar till att rätta en ojämn fördelning i 
nuvarande taxa mellan den minsta storleken och övriga mätare för 
flerbostadshus/verksamheter. För att nå balans kommer en extra höjning behöva göras under 
ca tre års tid.

Anläggningsavgiften
Anläggningsavgiften analyseras med 3 - 5 års mellanrum, i enlighet med servicenämndens
riktlinjer för VA-verksamheten (§48/20). Senaste analysen gjordes 2021 och föranledde en
revidering, med en differentierad höjning gällande avgiftens olika delar, som gäller från 1
januari 2022. Förslaget är en oförändrad anläggningsavgift till 2025.

Brukningsavgifter
Som grund för förslaget till höjning av brukningsavgiften med 25 % ligger en 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun, att gälla från 
2025-01-01
Beslut Servicenämnden, 2024-06-13, Ärende 37-24, Taxa för den allmänna VA-
anläggningen i Skövde kommun, att gälla från 2025-01-01
Skövde kommun VA-taxa 2025

Skickas till
Servicenämnden
VA-chef Jenny Sjökvist
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KSAU § 176/24
Beslut om partistöd 2025
KS2024.0522

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 176/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige beslut att:

 Partistöd 2025 utbetalas till de partier som inkommit med redovisning per den 30 
juni 2024.

Bakgrund
Den 1 februari 2014 trädde nuvarande regler i kommunallagen för kommunalt partistöd i 
kraft. Partistödsreglerna är detaljerade men ger också möjlighet att i vissa fall besluta om 
lokala regler och begränsningar i partistödet. Kommunfullmäktige i Skövde antog 2022-05-
30 § 64/22 regler för kommunalt partistöd för mandatperioden 2022-2026. Det lokala 
partistödet i Skövde kommun utgår till partier som är representerade i kommunfullmäktige i 
enlighet med vad som anges i 4 kap. 29 § andra stycket kommunallagen.

En mottagare av partistöd ska enligt 4 kap. 31 § kommunallagen årligen lämna en skriftlig 
redovisning till kommunfullmäktige som visar att partistödet har använts för det ändamål 
som anges i 4 kap. 29 § första stycket kommunallagen. Till redovisningen ska också följa en 
granskningsrapport. Dessa båda ska inlämnas senast sex månader efter 
redovisningsperiodens utgång.

Utifrån de inlämnade rapporterna för året ska kommunfullmäktige ta ställning till 
utbetalning i förskott för kommande år. Samtliga partier i kommunfullmäktige 2024 har 
inkommit med redovisningar före den 30 juni 2024.

Kommunfullmäktiges beslut om utbetalning av partistöd kan mot bakgrund av detta utgöra 
underlag för utbetalning i januari 2025.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Beslut om partistöd 2025
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Skickas till
Arvodesadministratör, Sofia Laage Demokratistöd
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KSAU § 177/24
Upplåtelse av mark för beachvolleyplan. Ryd 15:51
KS2024.0534

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 177/24

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar upplåta del av Ryd 15:51 till Skövde beachvolley 
med 10-årigt arrende till och med 2034-10-14.

Sammanfattning
Beachvolleybollföreningen önskar ett arrende för befintliga och för att anlägga nya 
beachvolleybollplaner vid Karstorpasjön. Arrendeavgiften kommer uppgå till 4000 kronor 
per år.

Bakgrund
Vid Karstorpasjön finns idag beachvolleybollplaner som används flitigt. Fritidsavdelningen 
har fått frågan från Skövde beachvolleybollförening om att anlägga ytterligare planer inom 
samma område. Ett arrende föreslås tecknas med föreningen för befintliga planer samt för 
ytterligare 1000 kvadratmeter för anläggande av ytterligare planer, redskapsbodar och 
enklare läktare/sittplatser. Föreningen ska underhålla planerna och stå för kostnader 
kopplade till planernas anläggande och drift. Arrendeområdet uppgår till totalt 2000 
kvadratmeter. När planerna inte används av föreningen ska de vara tillgängliga för 
allmänheten. Arrendeavgiften kommer uppgå till 4000 kronor per år.

Motivering till beslut
Beslutet kommer ge föreningen möjlighet att utveckla området och ge föreningen möjlighet 
att växa.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Upplåtelse av mark för beachvolleyplan. Ryd 15:51
Kartbilaga.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Skövde beachvolley, skovdebeachvolley@gmail.com 

mailto:skovdebeachvolley@gmail.com
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KSAU § 178/24
Förlängning av markreservation för bostäder på 
Kvarntorpsvägen i Tidan. Närlunda 4:14, 4:79-4:82
KS2024.0533

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 178/24

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar godkänna avtal om markreservation med 
Aktiebolaget Skövdebostäder i vilken del av Närlunda 4:79 m.fl. reserveras för byggnation 
av bostäder. Reservationen gäller till och med den 31 maj 2025 med möjlighet till 6 
månaders förlängning på delegation. Fastigheten Närlunda 4:86 utgår från 
markreservationen.

Sammanfattning
Aktiebolaget Skövdebostäder har tidigare fått markreservation för byggnation av 15-20 
bostäder på Kvarntorpsvägen i Tidan genom beslut KS2021.0258 KSAU § 140/21. En 
direktanvisning formaliserades i ett markreservationsavtal för del av Närlunda 4:14, vilket 
medgavs till och med 31 mars 2022 med efterföljande förlängning. Planbesked finns för 
ändring av detaljplanen. Exploatören har sett över möjligheterna för att justera förslaget så 
att det blir ett kostnadseffektivt och attraktivt alternativ för marknaden.
Markreservationsområdet utgörs av cirka 11 000 kvadratmeter och föreslår byggnation av 16 
hyreslägenheter i parhusbebyggelse. Reservationen föreslås gälla till och med den 31 maj 
2025 med möjlighet till 6 månaders förlängning på delegation. I exploatörens tidigare 
markreservation har fastigheten Närlunda 4:86 ingått, denna är nu fråntagen 
markreservationen på exploatörens begäran.

Bakgrund
Aktiebolaget Skövdebostäder inkom den 30 juni 2021 med ansökan om markanvisning på 
del av Närlunda 4:14 vid Kvarntorpsvägen i Tidan. En direktanvisning formaliserades i ett 
markreservationsavtal för del av Närlunda 4:14, vilket medgavs till och med 31 mars 2022 
med efterföljande förlängning. Planbesked finns för ändring av detaljplanen. Exploatören 
arbetar aktivt med projektet och möten har under den senaste reservationstiden hållits med 
sektor samhällsbyggnad för att stämma av vilken typ av byggnation som anses mest lämplig 
utifrån ändring av detaljplan samt kostnadsperspektiv. I exploatörens tidigare 
markreservation har fastigheten Närlunda 4:86 ingått, denna är nu fråntagen 
markreservationen på exploatörens begäran.
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Motivering till beslut
Detta projekt bidrar genom nya bostäder till kommunfullmäktiges strategiska mål om fler 
invånare i Skövde kommun.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Förlängning av markreservation för bostäder på Kvarntorpsvägen i Tidan. 
Närlunda 4:14, 4:79-4:82
Bilaga 1 - Kartutdrag

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Aktiebolaget Skövdebostäder, Lars.Sundberg@skovdebostader.se 

mailto:Lars.Sundberg@skovdebostader.se
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KSAU § 179/24
Inlämna förfrågan till Västtrafik om cykel ombord
KS2024.0538

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 179/24

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att:

- till Västtrafik inlämna en förfrågan om tillköp av trafik som möjliggör cykel ombord 
på linje 8 och 9.

- sektor samhällsbyggnad tar initiativ till att en ansökan hos Infrastruktur- och 
kollektivtrafiknämnden kommer till stånd om finansiering av ett pilotprojekt för 
cykel ombord på linje 8 och 9.

Bakgrund
Skövde kommun gör idag tillköp av två stadsbusslinjer för att möjliggöra hållbara resor till 
och från Billingens fritidsområde. I samband med nytt trafikavtal med trafikstart i juni 2025, 
kommer all stadstrafik i Skövde göras med eldrivna bussar. Detta medför troligen att 
tillköpet måste utökas med ytterligare ett fordon för att tillgodose trafikens omloppstid och 
behovet av laddning.

Önskemålet har hela tiden varit att det ska vara möjligt att ta med cykel ombord på bussen, 
vilket inte varit genomförbart i nuvarande trafikavtal utifrån Västtrafiks huvuduppdrag att 
ombesörja resor för arbets- och studiependling. I samband med nytt trafikavtal har frågan 
åter aktualiseras.

För att möjliggöra cykel ombord krävs en ombyggnation av fordon och att dessa 
typbesiktigas för uppdraget. För att komma vidare behöver kommunen till Västtrafik 
inlämna en förfrågan om tillköp av trafik som möjliggör cykel ombord på linje 8 och 9, för 
att få en offert som redovisar kostnaderna för tillköpet. En tänkbar kostnadsbild är att första 
året omfattar kostnader för ombyggnation, typbesiktning och trafikering, medan följande år 
omfattar enbart själva trafikeringen.

Hos Västra Götalandsregionens Infrastruktur- och kollektivtrafiknämnd kan kommunen, 
kommunen tillsammans med Västtrafik eller Västtrafik själva inlämna en ansökan om 
finansiering av ett pilotprojekt för cykel ombord på linje 8 och 9, då trafik med denna 
möjlighet inte finns någon annanstans. Ansökan kan omfatta 50 - 100 % finansiering.
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Motivering till beslut
För att komma vidare i fråga om cykel ombord på linje 8 och 9 behöver kommunen inlämna 
en förfrågan till Västtrafik om tillköp av trafik. Kommunen behöver också ta initiativ till att 
en ansökan hos Infrastruktur- och kollektivtrafiknämnden kommer till stånd om finansiering 
av ett pilotprojekt för cykel ombord på linje 8 och 9.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Inlämna förfrågan till Västtrafik om Cykel ombord

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 180/24
Remittering av motioner
KS2024.0038

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 180/24

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar notera informationen att beredning av följande 
motion sker under kommunstyrelsens verksamhetsområde:

- Motion om masshantering och hushållning med ändliga resurser stenmaterial (MP) 
(KS2024.0501)

Bakgrund

Kommunfullmäktige har beslutat att lämna inkommen motion till kommunstyrelsen för 
beredning. 

Följande motion bereds endast under kommunstyrelsens verksamhetsområde:  
- Motion om masshantering och hushållning med ändliga resurser stenmaterial (MP)

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Remittering av motioner
Motion om masshantering och hushållning med ändliga resurser stenmaterial (MP)

Skickas till
Camilla Arvidsson, handläggare Demokratistöd
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KSAU § 181/24
Skövde Energi AB – Utveckling och fördjupad samverkan 
kring elhandel och energitjänster genom aktieförvärv i 
Billinge Energi AB
KS2024.0505

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-02 181/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

- godkänna Skövde Energi AB:s förvärv av Kraftringen Energi AB:s aktieinnehav i 
Billinge Energi AB motsvarande 60 procent av aktierna för en köpeskilling om 57 
miljoner kronor enligt en preliminär beräkning utifrån villkoren i 
aktieöverlåtelseavtalet.

Beslut gäller under förutsättningar att bolagsordning, ägardirektiv och aktieägaravtal för 
Billinge Energi AB underställs kommunfullmäktige för ställningstagande innan 
tillträdesdagen.

Bakgrund
I april 2023 beslutade kommunfullmäktige ställa sig bakom Skövde Energi AB:s utveckling 
av energitjänster samt ställa sig bakom bolagets investeringar i batterilagring. Bakgrunden 
till beslutet var bolagets mål om att bidra till omställningen i samhället där en del är att 
utveckla olika kapacitetsfrämjande åtgärder i elnätet genom bland annat batterilagring. 

Utvecklingsarbetet fortgår och bolaget har mål om att bidra till ökade förutsättningar för 
elektrifiering och omställning. En del av detta är att nyttja nuvarande energisystem mer 
effektivt genom att utveckla nya energitjänster inom flexibilitet, lagring, laddning och 
styrning. För att lyckas krävs samverkan och därför är samarbete med andra energibolag av 
yttersta vikt. Under år 2023 tog Skövde Energi AB tillsammans med Skara Energi AB, 
Lidköping miljö & teknik AB, VänerEnergi AB och Tidaholms Energi AB fram en rapport 
med hjälp av Montel Group som beskriver hur energiaktörer kan utveckla olika 
energitjänster. Rapporten pekar tydligt på att samverkan är helt central och att ett el-
handelsbolag är en lämplig plattform för en långsiktigt hållbar samverkan som gynnar 
utvecklingen inom energisektorn.  
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Parallellt med arbetet med rapporten meddelade Kraftringen Energi AB att de är intresserade 
av att sälja sitt aktieinnehav, motsvarande 60 procent, i Billinge Energi AB. I nuläget äger 
Skövde Energi AB 20 procent och Skara Energi AB 20 procent av aktierna i Billinge Energi 
AB. Utifrån Kraftringen Energi AB:s besked har Skövde Energi AB och Skara Energi AB 
fortsatt diskussionerna och delar samma grundsyn och målbild att vägen framåt är 
samverkan genom Billinge Energi AB. Ambitionen och målsättningen är att Skövde Energi 
AB övertar 60 procent av aktierna för att därefter tillsammans med Skara Energi AB arbeta 
för att få in fler lokala energibolag i Skaraborg som delägare av Billinge Energi AB. 
Förhandling med Kraftringen Energi AB har givit en marknadsmässig köpeskilling med 
utgångspunkt i ett värde av Billinge Energi AB om 70 miljoner kronor vilket motsvarar 
cirka 42 miljoner kronor för 60 procent av aktierna i Billinge Energi AB.  Metoden för att 
beräkna köpeskillingen beskrivs i bilaga A till aktieöverlåtelseavtalet. Enligt en preliminär 
beräkning utifrån månadsbokslutet per den 31 juli 2024 uppskattas köpeskillingen till 57 
miljoner kronor. 

Genom Skövde Energi AB:s förvärv av aktierna kommer Skövde Energi AB inneha 80 
procent av aktierna i Billinge Energi AB. Ett arbete med att ta fram ny bolagsordning och 
ägardirektiv för Bolaget och aktieägaravtal håller på att tas fram av Skövde Energi AB i 
samverkan med berörda parter samt Skövde Stadshus AB. Av styrdokumenten bör framgå 
att och på vilket sätt man beaktat de kommunalrättsliga perspektiven så som fastställande av 
det kommunala ändamålet och de kommunala befogenheterna som utgör ramen för Bolagets 
verksamhet, underställningsplikten till kommunfullmäktige i frågor som är av principiell 
beskaffenhet eller annars av större vikt samt hur styrelse och lekmannarevisor kommer att 
utses.

Ärendet har behandlats av Skövde Stadshus AB som beslutat föreslå kommunfullmäktige att 
ställa sig bakom beslutet.

En grundförutsättning för Skövde Energi AB:s förvärv är att Skara Energi AB avstår 
förköpsrätten till aktierna vilket kommer behandlas av Skara kommunfullmäktige i oktober 
2024.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Skövde Energi AB – Utveckling och fördjupad samverkan kring elhandel 
och energitjänster genom aktieförvärv i Billinge Energi AB
Aktieöverlåtelseavtal Billinge Energi AB inkl bilagor
Skrivelse från Skövde Energi AB angående förvärv aktier Billing Energi AB

Skickas till
Skövde Energi AB
Skövde Stadshus AB
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Billinge Energi AB
Kraftringen Energi AB
Skara Energi AB
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